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Едва 1/4 сЕ ваксинираха 
по списък
Ковид-защита получиха 
700 души от изборната 

администрация
Георги РУСИНОВ

699 членове на комисии в Бургас са 
се ваксинирали. Бройката е оконча-
телна, тъй като последният срок за 
доброволно поставяне на ваксина бе 
4 март. Това заяви за „Черноморски 
фар“ председателят на РИК-Бургас 
адвокат Елка Стоянова. 

„Ваксинирането по списъци при-
ключи, като последно 24 души изяви-

ха желание за ваксиниране. Всеки, 
който е пожелал, е бил ваксиниран. 
Има много хора извън бройката от 
699, които са се ваксинирали при 
личните си лекари с „Астра Зенека“. 
Има и такива, които наскоро са бо-
ледували и все още имат антитела. 
Има и трети, които изобщо не жела-
ят. Това все пак е въ-
прос на личен избор“, 
заяви тя.
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Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 9 март
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на протест, не искат  
да се разделят с несебър

Слабият летен сезон удари 
туристическия данък

Завеждането на дела за липса на  
технически паспорт ще създаде опасен прецедент
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Георги РУСИНОВ

Царевски рибари тези 
дни се радват на слука 
при улов на черноморска 
акула. Пред репортер на 
„Черноморски фар“ мест-
ният рибар Георги Атана-
сов разказа, че една от 
лодките се е върнала с 
богат улов – 70-80 акули. 
Това представлява инте-
рес за хората, тъй като 
месото от акула е изклю-
чително вкусно и се смя-
та за деликатес. От една 
акула може да излезе 5-6 
килограма филе.

„Това не е нова мания с 
риболова на акули. Аз 
преди шест години също 
съм ходил, но лятото, тъй 
като нашата лодка е от-
крита и няма как да пъту-
ваме в студеното време. 
Общо взето има няколко 

лодки в града, които в 
момента практикуват та-
къв риболов. Лятото мо-
же би ще се увеличат. 
Иначе това са големи 
лодки, с кабини, вътре е 
топло, някои даже и пар-
но имат. Не развиват го-
леми скорости, но някъде 
13-14 км/ч стигат. Влизат 

от 35 до 42 километра на-
вътре в морето от Царе-
во. Това са поне 3 часа 
път в едната посока. Тръг-
ват рано сутрин, за да 
може като се развидели 
да започнат да ловят“, 
разказва Георги.

Самият риболов се из-
вършва с така наречени-

те парагади. Това пред-
ставлява едно дълго око-
ло 3-4 километра въже.

„Нашите ползват по-къ-
си – около километър. На 
него има вързани 600 ку-
ки през няколко метра. 
Закача се риба на тях. 
Пуска се въжето под во-
дата и се оставя. Това са 

големи лодки, с осветле-
ние. Имат си всичко. Как-
то се казва, може и цяла 
вечер да стоят там. Обик-
новено обаче оставят па-
рагадата потопена и се 
прибират в Царево. След 
два дни се връщат и ва-
дят улова. Парагадата е 
обозначена с шаманду-
ра. Ползва се и GPS, за 
да се стигне до мястото, 
тъй като това е в открито 
море“, обяснява царев-
чанинът.

След като се хване, аку-
лата не може да живее 
повече от 3 дни, а умре 
ли, месото не става за 
ядене.

„Лятото ние правим 
друго. Тъй като сме с по-
малки и по-бързи лодки, 
стигаме по-навреме на-
вътре. Тогава пускаме ед-
на по-малка парагада със 
стотина куки. Чакаме око-
ло час. Ако има акула в 
района, тя се хваща вед-
нага. Тогава вече пуска-
ме по-дългите парагади и 
се връщаме след ден-
два“, обяснява Георги.

Дона МИТЕВА

Жители на село Баня, 
Паницово, Козница и 
Емона излязоха на про-
тест, тъй като не искат 
да бъдат част от община 
Обзор, ако бъде обосо-
бена такава като самос-
тоятелен администрати-
вен център.

По думите им, никой 
не е потърсил мнението 
им преди местния рефе-
рендум, който се прове-
де миналата неделя и от-
чете желанието за отде-
ляне от община Несе-
бър. Участваха малко 
над 76% от имащите пра-
во на вот в Обзор и близ-
ките 6 села.

„Зачитат се  желаещи-
те да се отделят в нова 
община, които са пре-
димно от Обзор, а това, 
че повечето гласували 
по селата са против от-
делянето - не се казва. А 
числата са такива: от 
128-те имащи право на 
вот в Баня 64 души са 
гласували „против“ отде-
лянето и само 30 - „за“. В 
Паницово 44 са „про-
тив“, 22 – „за“ и в Козни-

ца 30 не искат да се от-
делят, едва десет са за 
създаване на нова об-
щина“, коментира Анге-
лина Досева, една от ор-
ганизаторките на проте-
ста.

По време на събиране-
то на площада на село 
Баня бе  направена под-
писка, която ще бъде 
входирана в понеделник, 
заедно с писмото от жи-
телите. Тя е адресирана 
до областния управител 
Вълчо Чолаков, до пре-
миера Бойко Борисов и 
до Министерския съвет, 
в която те изразяват  не-
съгласието си да бъдат 
присъединени към нова 
община с център Обзор.

В писмото се казва: 
„Молим да постановете 
решение, с което да не 
създавате нова община 
Обзор, или ако я създа-
дете, Ви молим да из-
ключите с. Баня от нея. 
Ние сме жители на об-
щина Несебър и искаме 
да останем такива! Ние 
работим и градим домо-
ве тук. Всички сме едно 
семейство и всеки тряб-
ва да допринася за него-

вото добруване. Семей-
ството затова е заедно, 
да понася и радости и 
скърби, и да остава 
сплотено, особено в 
трудните и тежки годи-
ни, които предстоят на 
всички ни!

След около месец 
предстоят парламентар-
ни избори.

Произнесете се преди 
04.04.2021 год., като ува-
жите молбата ни, и пока-
жете преди парламен-
тарни избори, които са 
по-важните за страната 
от един местен референ-
дума, че за Вас са важни 
и „малките” трудови хо-
ра“. Изброяват се и аргу-
менти като транспорт, 

лични лекари, финанси-
ране, проекти, които на 
този етап са структури-
рани чрез подкрепата на 
Несебър. 

Над 200 души сложиха 
подписите си в подкрепа 
на искането да не се от-
делят от община Несе-
бър.

„Икономическата про-
грама на новата община, 
която се представя, не е 
реалистична. Тук при-
състващите си даваме 
сметка, че залаганите  
приходи от туризъм и 
увеличението на легло-
вата база няма как да 
донесат желаните печал-
би, при положение че 
пандемията намали при-

тока на туристи драстич-
но. Точно в този момент 
на криза в туризма няма 
откъде да дойдат жела-
ните милиони. Много от 
хората от Баня работят в 
туризма и знаят какво е 
положението“, казва Ан-
гелина Досева. Към това 
се прибавят и други въ-
проси като транспорта 
на хората, пътуващи до 
Слънчев бряг, здравното 
обслужване, пожарната.

„Уважаваме амбиции-
те на тези, които искат 
да се отделят, но сме ка-
тегорични, че те не са 
наши амбиции“, казват 
хората, които се събраха 
на площада в село Ба-
ня.

Чф2 5-8 МАРТ 2021

Н
о

в
и

н
и Георги РУСИНОВ

699 членове на комисии в Бур-
гас са се ваксинирали. Бройка-
та е окончателна, тъй като по-
следният срок за доброволно 
поставяне на ваксина бе 4 март. 
Това заяви за „Черноморски 
фар“ председателят на РИК-
Бургас адвокат Елка Стоянова. 

„Ваксинирането по списъци 
приключи, като последно 24 ду-
ши изявиха желание за вакси-
ниране. Всеки, който е поже-
лал, е бил ваксиниран. Има мно-

го хора извън бройката от 699, 
които са се ваксинирали при 
личните си лекари с „Астра Зе-
нека“. Има и такива, които нас-
коро са боледували и все още 
имат антитела. Има и трети, ко-
ито изобщо не желаят. Това все 
пак е въпрос на личен избор“, 
заяви тя.

Общият брой на хората, участ-
ващи в изборния процес на те-
риторията на община Бургас, е 
2951 души. В това число влизат 
хора от Районна избирателна 
комисия, Общината, Областна 

управа и техниците, обслужва-
щи машинния вот. На практика 
това означава, че едва 1/4 от 
изборната администрация е 
имунизирана кампанийно в 
РЗИ.

Ваксинацията се извършваше 
по списъци с ваксината на 
„Пфайзер“. Потърсихме и д-р 
Георги Паздеров, за да даде 
бройката за цялата област, но 
опитите да се свържем с него 
бяха неуспешни. В Айтос напри-
мер имаше сигнали, че или ня-
ма ваксини, или членове на ко-

мисии не можеха да се вакси-
нират. 

По данни на РИК-Бургас об-
щият брой секции в областта е 
738. 131 е от тях са в населени 
места с под 300 избиратели, ко-
ето означава, че машинен вот 
там няма да има. Най-много 
секции има в община Бургас – 
339.

Правото да упражнят вот в 
областта имат 365 621 души.

Едва 1/4 се ваксинираха по списък
Ковид-защита получиха 700 души от изборната администрация

Жители на село Баня искат от Борисов 
да не се отделят в нова община

Георги РУСИНОВ

Шест улици в Малко 
Търново ще бъдат ре-
монтирани. Това става 
ясно от обществена по-
ръчка на странджан-
ската община. Админи-
страцията търси кой да 
извърши строителния 
надзор на ремонтните 
дейности. Изпълните-
лят ще трябва да изгот-
ви окончателен доклад 
за установяване год-
ността за приемане на 
строежа. Надзорникът 
ще състави и техниче-
ски паспорт на обекта, 
който е наблюдавал по 
време на строителство-
то.

Обект на обществена-
та поръчка са ремонти-
те и реконструкцията 
на част от уличната 
мрежа в Малко Търно-
во. Това са улиците 
„Христо Смирненски“, 
„Михаил Герджиков“, 
„Димитър Благоев“, „Зе-
леника“, „3-ти март“ и 
„Марица“. Важно пояс-
нение е, че ремонтите 
ще са частични, като 
„Христо Смирненски“ 
ще бъде ремонтирана в 
две части.

Прогнозната стой-
ност, която общината е 
определила за строите-
лен надзор, е 8000 лв. 
без ДДС. Крайният 
срок за отваряне на 
офертите е 9 март 2021-
ва.

Шест улици в 
Малко Търново 

ще бъдат 
ремонтирани

В Царево полудяха по улов на акули

Събраха се на площада и 
хора от съседните 
Паницово, Козница и Емона

Лодки с по 70 риби 
се връщат у дома
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перо" на СБЖ.
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ни те ме дии (БАРМ).

Дона МИТЕВА

В рамките на предвидени-
те дейности по проект „По-
вишаване на знанията за 
морската околна среда за 
устойчиво управление на 
морските ресурси и пости-
гана на целите на син рас-
теж“ университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“ ще раз-
крие нова дисциплина. Тя е 
„Полимерни замърсители в 
морска среда“, разказа по 
време на представянето на 
проекта проф. Севдалина 
Турманова експерт към не-
го. "Тя ще е свободно изби-

раема и ще бъде към магис-
търски програми „Екология 
и опазване на околната сре-
да”, „Екология и екологичен 
мениджмънт” и „Технология 
на материалите и материа-
лознание", обясни проф. 
Турманова. 

Създаването на тази дис-
циплина е обвързано с ана-
лиза и класификацията на 
полимери в морските води 
и провеждането на сезонен 
мониторинг.

Мащабно проучване на 
екологичното състояние на 
Бургаския залив е основна-
та цел на този проект, фи-

нансиран  от Програма за 
морско дело и рибарство. 

Той ще се реализира в 
рамките на две години от 
Община Бургас и универси-
тет „Проф. д-р Асен Злата-
ров“.  

Предвидените изследва-
ния ще се извършат с помо-
щта на специализирана апа-
ратура – ще бъде закупен 
дистанционен подводен уп-
равляем апарат. Ще бъде 
използван и наличният в 
Община Бургас дрон за  
заснемане от въздуха. 

Данните ще бъдат събира-
ни в 6 точки, като сред тях 

са двата плажа на Бургас, 
пристанището в Сарафово 
и бургаското пристанище. 
Наблюденията ще се из-
вършват през четирите се-
зона.

Целта на проекта е да се 
установи степента на за-
мърсяването на Бургаски 
залив и да се предприемат 
дейности за почистване, за 
да се подобри състоянието 
на околната среда. 

Предвижда се също раз-
работването на стикер „син 
етикет“ за заведенията, в 
които не се използва пласт-
маса.

Предвидени са и публич-
ни дейности по проекта ка-
то научна екоконференция 
„Да мислим екологично за 
бъдещето“, както и събития 
тип "научно кафе".

Участниците в представя-
нето на проекта бяха поз-

дравени от Ивелина Васи-
лева, председател на Еко-
логичната комисия  в 44-ото 
НС. Тя подчерта, че инициа-
тивата Бургас да се превър-
не в европейски научен цен-
тър за изследване на Черно 
море, която бе подета пре-
ди две години, се разраст-
ва. Затова спомага и добро-
то партньорство между Об-
щина Бургас и университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“. 
Тя пожела на добър час на 
участниците в проекта.

Таксата на то
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Проучват замърсяването  
с пластмаса на залива

кРИМИ

Задържаха 
мъж, карал 
пиян из 
Бургас

Мъж е задържан заради 
шофиране в нетрезво състоя-
ние, съобщиха от пресцентъ-
ра на Областна дирекция на 
МВР-Бургас. 40-годишен бур-
газлия, шофьор на автомо-
бил „Фолксваген Пасат“, е 
спрян на улица 
„Индустриална“ за проверка 
от органите на реда. След 
направения му тест за алко-
хол, дрегерът е отчел 2,12 
промила. Водачът отказал да 
даде кръвна проба за хими-
чен анализ, като е задържан 
за срок от едно денонощие.

Откраднаха 
бали с 
люцерна на 
дядо в 
камено

Служители от Районно 
управление - Камено устано-
вили извършителя на краж-
бата на осем бали с люцерна, 
осъществена от частното сто-
панство на 85-годишен бур-
газлия в Камено. Това е 
46-годишен криминално про-
явен мъж от село Трояново, 
който направил пълни само-
признания и върнал открад-
натите вещи. Работата по 
цялостно документиране на 
престъплението продължава 
от служители на Районно 
управление – Камено, съоб-
щиха от пресцентъра на 
Областна дирекция на МВР-
Бургас.

Ина ПЕТРОВА 

Община Бургас поръч-
ва два електромобила. 
Превозните средства са 
за нуждите на общински 
предприятия „Транс-
порт“ и „Общински имо-
ти“. Заложените сред-

ства за тях са 83 000 лв. 
без ДДС. Изпълнителят, 
спечелил обществената 
поръчка, трябва да ги 
достави до четири месе-
ца. 

ОП „Транспорт“ има 
нужда от електромобил, 
който да е със закрито 

товарно отделение, 
CARGO. Цената, на коя-
то трябва да се достави, 
е 40 000 лв. Заложените 
параметри на другия пък 
са да има повдигаща се 
открита товарна каросе-
рия, DUMP или еквива-
лент, категория L7e за 

нуждите на ОП „Общин-
ски имоти“. Той не тряб-
ва да е по-скъп от 43 000 
лв. 

Изпълнението на об-
ществената поръчка има 
за цел осигуряване на 
екологични транспортни 
средства за нуждите на 

Община Бургас.
Предвижда се през та-

зи година да бъде заку-
пен и товарен електро-
мобил, който да допълни 
автомобилния парк от 
11 товарни автомобила 
на Социалния патронаж 
към Общината.

Община Бургас поръчва два електромобила

Разкриват нова дисциплина  
в университет „Проф. д-р Асен Златаров“

Ина ПЕТРОВА

Нов учебен корпус ще се 
изгражда в двора на гимна-
зия „Г. С. Раковски“ и При-
родоматематическата гим-
назия в Бургас. Вече е в ход 
обществена поръчка за про-
ектирането й. С открита 
процедура Общината търси 
изпълнител на идейния и ра-
ботния проект. Срокът за 
кандидатстване е до 25 
март. 

Финансирането е по про-
грама на Образователното 
министерство, отпуснатите 
средства са в размер на 
149 000 лева с ДДС.

Нуждата от разширение 

на базата е голяма, тъй като 
в настоящата сграда в мо-
мента се обучават ученици-
те на две от елитните гимна-
зии в града - „Г. С. Раков-
ски“ и Природоматематиче-
ската гимназия „Акад. Нико-
ла Обрешков“. „Бъдещият 
корпус ще се ползва прио-
ритетно от ПМГ, но ще има 
кабинети и за „Раковски“. 
Това са две от знаковите ни 
гимназии с около 2000 уче-
ници и реализирането на 
този проект ще може да ни 
позволи учениците да минат 
на едносменен режим на 
обучение“, поясни зам.-кме-
тът по образование Йордан-
ка Ананиева.

С оглед разположението 
на имота в гъсто застроен 
жилищен район и наличието 
на съществуващи сгради в 
него е необходимо прециз-
но разполагане на новия 
корпус, като ефективно се 
оползотворят ограничените 
ресурси на свободния учи-
лищен двор. Целта на об-
ществената поръчка е да се 
обследва и докаже опти-
малното разположение на 
новата сграда в училищния 
двор и да се изработи ин-
вестиционен проект за ней-
ната реализация в две фази 
– идеен и работен, се посоч-
ва в обявлението.

По същата програма на 

МОН – „Изграждане, при-
строяване, надстрояване и 
реконструкция на детски 
градини и училища 2020 – 
2022“, общината ще строи и 
нов корпус към детска гра-
дина „Надежда“ в жк „Ме-
ден  рудник“. С новата сгра-
да следва да се постигне 
осигуряване на допълнител-
ни места за прием на деца в 
най-големия бургаски ком-
плекс. 

Ще се създадат предпос-

тавки за успешното въвеж-
дане на задължителното 
предучилищно образование 
на децата, навършили 4-го-
дишна възраст и задържане 
на подрастващите в образо-
вателната система в задъл-
жителна предучилищна въз-
раст, са част от мотивите в 
програмата.

Администрацията е пус-
нала обществена поръчка, 
която ще се реализира със 
средства на общината, след 

осигуряване на необходи-
мото финансиране от Ми-
нистерството на образова-
нето и науката. Максимал-
ният финансов ресурс за 
изпълнението й е общо в 
размер на 1 360 840,88 лв. 
без ДДС, с включени 5% за 
допълнително възникнали 
непредвидени разходи. Сро-
кът за изпълнение не трябва 
да е по-дълъг от 380 дни и 
по-къс от 320 дни, гласят па-
раметрите на поръчката. 

Проектират нов корпус за ПМГ 
и гимназия „Г. Раковски“ 
По програмата на МОН ще се разшири и 
детска градина „Надежда“ в Меден рудник



Дона МИТЕВА

Изминалата 2020 бе 
шокова за туризма като 
цяло. Ограниченията за 
пътуване на чужди турис-
ти, неотварянето на голе-
мите хотели, пренастрой-
ване към българския по-
требител на туристиче-
ска услуга, са само част 
от фактите, които беле-
жат продукта по Южното 
Черноморие, а и в цяла-
та страна. Реализирането 
на по-малко нощувки, 
предвид акцента върху 
уикенд туризма за бъл-
гарите и останалите огра-
ничения, се отрази фи-
нансово не само върху 
хотелиерите, но и върху 
реализирания туристиче-
ски данък.

През 2019 година от ка-
тегоризирани места за 
настаняване на терито-
рията на община Бургас е 
събран приход от туристи-
чески данък в размер на 
289 265 лв. Реализирани 
са 408 620 нощувки, като 
277 433 са на българи и 
131 187 - на чужденци

В утвърдения  бюджет 
за 2020 г. е залегнал при-
ход от туристически данък 
в размер на 320 000 лв.

От категоризирани 
и регистрирани места 
за настаняване на те-
риторията на община 
Бургас е събран приход 
от туристически данък 
в размер: 181 290,41 лв. 
Реализираните  нощувки 
са 226 141, като 185 937 
са на българи и 40 204 на 
чужденци.

В тазгодишния бюджет 
са заложени приходи 
от туристически данък 
от 170 000 лв. Това сочи 
справката от общинска-
та администрация.

За миналата 2020 годи-

на приходите от този да-
нък в община Несебър са 
в размер на 1 618 108,12 
лв., сочи направена-
та справка. През  пре-
дходната 2019 година 
те са били в размер на 
4 690 317 лв. Сравним ли 
цифрите за двете после-
дователни години, е ясно, 
че спад има и той е пря-
ко свързан със светов-
ната пандемия, повлияла 
развитието на различни 
сектори от икономиката, 
включително и туризма. 

В общинския бюджет 
за тази година на общи-
ната, на чиято територия 
се намира и най-големи-
ят туристически комплекс 
Слънчев бряг,  е зало-
жен приход от туристи-
чески данък в размер на 
3 500 000 лв.  

От общинската админи-
страция на Несебър уточ-
няват, че няма заложено 

увеличение на въпросния 
данък и припомнят, че ре-
жимът на облагане с ту-
ристически данък е регла-
ментиран в чл. 61р - 61т от 
Закона за местните данъ-
ци и такси.

В община Приморско 
събраният  туристически 
данък за миналата годи-
на е 402 760 лв. В бюдже-
та е залегнало като план 
за тази година е прихо-
дите от нощувки да са 
500 000 лв.

В община Поморие при-
ходите от данъка, които 
са внесени към 31.12.2020 
г., са в размер на  245 203 
лв.  За 2019 г. те са били 
579 128 лв. Спадът е с 
57,66%, сочи справката, 
направена в общинската 
администрация на града. 
За тази година са заложе-
ни бъдещи приходи в раз-

мер на 370 хил. лв.
Цените за човек на но-

щувка са определени 
така: за некатегоризира-
ни обекти - 1,50 лв.; за ре-
гистрирани - клас В - 0,30 
лв.. При категоризирани-
те обекти данъкът е както 
следва: при една звезда 
на мястото за настанява-
не - 0,30 лв.;  при две звез-
ди - 0,40 лв.; три - 0,60 лв. ; 
при четири - 0,90 лв.; и при 
пет звезди - 1,20 лв..

В община Поморие да-
нъкът не е повишен тази 
година.

Приблизително 500 000 
лв.  е събрала Община 
Созопол от туристиче-
ски данък през 2019 годи-
на. Миналата година су-
мата пада с около 50% и 
е приблизително 270 000 
лв., като прогнозата е 
била да се съберат пред-

вид COVID-19 и ограни-
ченията 300 000 лв. Тази 
година е заложено в об-
щина Созопол да постъ-
пят  приходи  от туристи-
ческия данък в размер на 
630 000 лв.

Единственият данък, 
който е увеличен за 
настоящата година в 
Созопол, е туристиче-
ският. Последно той е 
променен през 2013 г. 
Увеличението е минимал-
но и варира от 0,10 до 0,30 
лв. за различните катего-
рии. Размерът на данъка 
за нощувка е определен 
както следва: категория 1 
и 2 звезди - 0,50 лв.; кате-
гория 3 звезди - 0,55 лв.; 
категория 4 звезди - 0,70 
лв.; категория 5 звезди - 
0,80 лв.

Целта на промяната е 
осигуряване на ресурс 
за провеждане и обезпе-
чаване на собствена по-
литика на общината, на-
сочена към развитието 
на туризма, включително 
за изграждане на подхо-
дяща инфраструктура, съ-
образена със специфи-
ката на отделния вид ту-
ризъм. 

„Предвиденото увели-
чение е в минимални раз-
мери. Част от събраните 
средства ще бъдат инвес-
тирани в широкообхват-
на реклама по различ-
ни  комуникационни ка-
нали, която да популяри-
зира дестинация Созопол 
и разнообразието от кул-
турно-исторически и при-
родни дадености на тери-
торията на общината, кое-
то от своя страна неимо-
верно ще повиши турис-
топотока“, каза по вре-
ме на представянето на 
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Идеята на Единна сис-
тема за туристическа ин-
формация (ЕСТИ) е да 
консолидира всички но-
щувки на територията на 
страната в местата за 
настаняване над 10 лег-
ла. Възникна спор къде 
ще отиват приходите от 
туристическия данък. 
Системата е нова - на две 
години, но реално мина-
лата година в пандемията 
заработи нормално. В нея 
всеки хотел, къща за гос-
ти, трябва да е регистри-
ран и да изчислява дъл-
жимия данък, подавайки 
го към Министерство на 
туризма.

Общините трябваше да 
се свържат към ЕСТИ, за 
да могат да генерират ту-
ристическия си данък от 
системата на хотела. В 
процеса на работа има-
ше леки неточности, ко-
ито с времето се изглаж-
даха. Към момента при-
ходите от туристическия 
данък отиват по сметки-
те на общините, те са и 
тези, които определят 
таксата, която се събира. 
Хотелиери поставяха въ-
проса туристическият да-
нък да се събира допъл-

нително на рецепция от 
туриста, но засега един-
но решение по този въ-
прос няма. 

В повечето страни това 
се заплаща отделно от 
хотелското настаняване, 
защото то няма пряко от-
ношение към местата за 
настаняване и постъпле-

нията отиват в пълен раз-
мер към общините. 

Общините би следвало 
да разходват тези сред-
ства за подобряване на 
инфраструктурата, за 
подпомагане на турис-
тическия бранш и други 
свързани с туристическа-
та дейност в общината. 

Една част от големите хотели в Слънчев бряг не отвориха за сезон 2020

Евелина Пулева, хотелиер и туроператор, член на БРТК:

В повечето страни налогът  
се заплаща отделно от 
хотелското настаняване

Приморско

Поморие



бюджета кметът Тихомир 
Янакиев.

Паралелно с това про-
дължава развиването на 
информационен център, 
който да предоставя бога-
та информация на гостите 
на община Созопол.

Община Созопол е 
единствената община по 
Южното Черноморие, ко-
ято тази година увеличи 
размера на туристиче-
ския данък.

Приходите от туристи-
ческия данък за миналата 
година на община Царево 
са около 298 000, комен-
тира Плумка Митрева, на-
чалник-отдел „Местни да-
нъци и такси“. Спадът е 
факт. За предходната 2019 
година са били събрани 
близо 400 000. „Спадът на 
събираемостта идва от 
това, че големите хотели  
работеха не с пълен ка-
пацитет, от една страна, 
а от друга -  започнаха 
работа от юни. Хотелите 
работеха с по 60-70% ка-
пацитет, което веднага се 
отрази на размера на ту-
ристическия данък“, ко-
ментира Митрева.

Данъчната ставка няма 
промяна. За хотелите с 
една и две звезди е 0.50 
лв., три – 0.70 лв. и 4 и 5 
звезди е един лев. От ми-
налата година има и само 
категоризирани – сред-
ства за настаняване от 
клас Б – апартаменти и 
стаи за гости, те се при-
равняват към една звез-
да. Те са само на регис-
трационен режим от ми-
налата година, поясни да-
нъчната експертка.
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върху туристическия данък
Що е туристически данък

Режимът на облагане с туристически данък е регла-
ментиран в чл. 61р - 61т от Закона за местните данъ-
ци и такси. С него се облагат нощувките. „Нощувки“ 
са нощувките в местата за настаняване по смисъла 
на Закона за туризма.

Размер на данъка

Размерът на данъка се определя с наредба на 
Общинския съвет в граници от 0,20 лв. до 3,00 лв. за 
всяка нощувка съобразно населените места в общи-
ната и категорията или регистрацията на местата за 
настаняване по Закона за туризма.

Как се определя данъкът?

Размерът на дължимия данък за календарния ме-
сец се определя от служител на общинската адми-
нистрация въз основа на данни от Единната сис-
тема за туристическа информация, поддържана от 
Министерството на туризма, като броят на предос-
тавените нощувки за месеца се умножи по размера 
на данъка, определен от Общинския съвет. 

Деклариране на данъка

Данъчно задължените лица подават в общината 
декларация по образец до 31 януари на всяка годи-
на за облагане с данък за предходната календар-
на година.

Внасяне на данъка

Дължимият туристически данък за календарния 
месец се внася от данъчно задължените лица до 15 
число на месеца, следващ месеца, през който са 
предоставени нощувките.

Данъкът се внася в приход на бюджета на общи-
ната по местонахождение на местата за настанява-
не по смисъла на Закона за туризма. 

Администриране на туристическия данък

Установяването, обезпечаването и събирането на 
туристическия данък се извършва от служителите 
на общинската администрация по реда на Данъчно-
осигурителния процесуален кодекс.

Санкции

Съгласно разпоредбата на чл. 4, ал. 2 от ЗМДТ 
невнесеният в срок данък се събира заедно с лихви-
те по Закона за лихвите върху данъци, такси и дру-
ги подобни държавни вземания.

Съгласно разпоредбата на чл. 127, ал. 2 от ЗМДТ 
не се смята за административно нарушение непла-
щането в срок на туристическия данък.

„На юг от Бургас около 
25-30% паднаха нощувки-
те в семейните хотели и 
къщи за гости заради 

това, че сезонът тръгна 
много късно. Пак бяхме 
пълни, но късно започ-
на това. Сезонът се усе-

ти към 10-15 юли. Хотелът 
ми обикновено се напъл-
ваше около 15 юни пред-
ни години. Миналата го-
дина – месец по-късно. 
От там идва и спадът 
на нощувките и по-мал-
кото данък, който пре-
веждаме“, коментира 
Божидаров.

Той е оптимистично 
настроен за сезон 2021. 
„Това ще е най-силният 
сезон, откакто се пом-
ни туризмът в България. 
Най-важната причина за 
това е, че на хората им 
омръзна да са затворе-
ни. Другата причина е, 
че кризата започва да се 
овладява – има преболе-
дували с антитела, има 
ваксинирани. И не на по-
следно място, опирайки 
се на опита от миналото 
лято – вирусът ще заба-
ви действието си“, пред-
вижда хотелиерът.

Във връзка с на-
чините на пътуване 

в Европейския съюз 
Божидаров предлага на 
демократичен принцип – 
всеки гражданин да из-
бира да пътува с вакси-
национен паспорт, или 
PCR тест или документ 
за антитела. Към това 
може и да се добавят 
и бързите антигенни те-
стове.

„С удоволствие плащам 
по 40 стотинки на човек 
за вечер в Черноморец. 
Нямам нищо против се-
зонът ми да не е три, а 
шест месеца и да пла-
тя не както миналата го-
дина 400 лева, а 800 лв. 
С кеф ще ги платя, за-
щото ще имам по-голе-
ми приходи“, заключи 
Божидаров. 

Дали предсказанията 
на хотелиера ще се сбъ-
днат – ще стане ясно на-
есен или догодина, кога-
то започне да се отчитат 
тазгодишните приходи от 
туристическия данък.

Ангел Божидаров, собственик на семеен хотел:

С 25-30% спаднаха нощувките в семейните хотели  

Дона МИТЕВА

Първите израелски ту-
ристи пристигат на 25 
и 26 март. Това потвър-
ди Орлин Мандов, поче-
тен консул на Израел у 
нас. Очаква се обаче те 
да кацнат във Варна, за-
ради предвиден ремонт 
на бургаското летище и 
да бъдат извозени с ав-
тобуси до Слънчев бряг и 
наоколо. Те ще бъдат на-
станени в няколко луксоз-
ни хотела. Един е туро-
ператорът, който на този 
етап осъществява полети-
те. Другите негови колеги 
планират полети за бъл-
гарското Черноморие за 
края на май.

Първоначално се гово-
ри за малки самолети и 
първите два полета ще бъ-
дат с по около сто туриста 
на борда. Ако се засили 

интересът, има готовност 
за наемане на по-големи 
самолети.

„Като цяло има още ня-
колко неща, които тряб-
ва да се изгладят. Да не 
забравяме, че всичко е 
много динамично. Става 
въпрос за PCR, които са 
необходими за връщане-
то на туристите обратно в 
Израел. Освен PCR, който 
е за да дойдат в България, 
на този етап, предпола-
гам, че ще се промени, но 
на този етап има PCR, кой-
то е 72 часа преди да изле-
тят туристите обратно към 
Израел и още един - трети, 
контролен PCR, който го 
правят там на летище при 
пристигане. Това са неща, 
които се надявам, че ще 
претърпят промяна“, ко-
ментира Мандов.

Единият от въпроси-
те, който в момента е не-

ясен, е как се постъпва 
с хората, които вече са 
ваксинирани, и то с две-

те дози. При тях се гово-
ри, че няма да има PCR, 
а тест за определяне ко-

личеството антитела при 
влизане в Израел.

„Имаме почти двадесет 

и пет дни до първия полет 
и по всички прогнози не-
щата дотогава много ще 
се променят“, убеден е 
почетният консул, допъл-
вайки, че още от миналото 
лято израелските туропе-
ратори имат опита да ра-
ботят с PCR и при условия 
на COVID.

Към днешна дата (3.03. 
2021) в Израел има 
3 503 631 човека, които са 
с две ваксини. Хубавото е 
това, че болшинството от 
тях са 50+ години – хора-
та, които пътуват в ръкави-
те на туристическия сезон 
към България.

„Най-активни във вак-
синацията в Израел са 
хората над 50 години. А 
именно те пътуват проле-
тта и началото на лятото. 
Младите израелци идват в 
България от първи юли на-
татък“, заключи Мандов.

Първите израелци пристигат на Благовещение
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Съветници питат, 
администрацията отговаря „Черноморски фар“

Без поет и неизпълнен 
ангажимент. Така може 
да бъде определена ра-
ботата на бургаските де-
путати от ГЕРБ през ман-
дат 2017-2021 г. Инфра-
структура, образование, 
екология, енергийна 
ефективност са само част 
от секторите с реализи-
рани проекти, променили 
облика и качеството на 
живот в област Бургас.

Доизграждането на че-
тирилентовия път Бургас 
- Слънчев бряг бе сред 
най-важните каузи на 
бургаските депутати. По-
следният етап от мащаб-
ната реконструкция при-
ключи през юли 2020 г. с 
изграждането на обход-
ния път на Поморие, кой-
то е на стойност 20.6 млн. 
лв. Така се финализира 
ключов инфраструктурен 
проект за областта. Той 
дава тласък на туризма, 
облекчава трафика и во-
ди до намаляване на път-
но-транспортните произ-
шествия. 

Разкриване на структу-
ри в Бургас на водещи 
университети, привлича-
не на млади хора от дру-
ги градове и достъп до ка-
чествено образование. 
Това е възможно след от-
криването на два фили-
ала в морския град. Фа-
култет по медицина към 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ отвори 
врати през 2019 г. и рабо-
ти на пълен капацитет. 
Тази година в него се 
обучават 80 магистри, 
специалност „Медицина”. 
В него се подготвят лека-
ри за нуждите на региона 
и страната в модерно 
оборудвани помещения. 

Студенти от цялата 
страна избират Бургас 
благодарение на откри-
тия Филиал на Художест-
вената академия в Мага-
зия 1. През септември 
2020 г. стартира третата 
академична година с 88 
студенти редовно обуче-
ние, 84 бакалаври и три-

ма магистри. 
По-ниски сметки за ото-

пление, спестени вредни 
емисии, подобрен вид на 
сградите, комфорт за 
обитателите им. Това са 
част от ползите от сани-
рането - програма, която 
подкрепяха и по която 
работиха бургаските де-
путати от ГЕРБ. Нацио-
налната програма за 
енергийна ефективност в 
област Бургас е обхвана-
ла 236 сгради, от тях в об-
щина Бургас са 200 блока 
с близо 40 хил. живущи. 
По ОП „Региони в рас-
теж“ за 2014-2020 г. бяха 
одобрени 91 сгради, за-
вършени са близо 53 до 
момента. В очакване на 
рестарт на Националната 
програма за саниране са 
жителите на още 132 бло-
ка с вече сключени дого-
вори с Община Бургас. 

Стартира и заложеният 
най-голям проект за реха-
билитация и разширение 
на ВиК мрежата на Бур-
гас. През юни 2020 г. ми-
нистър Емил Димитров 
подписа лично в града до-
говор по ОП „Околна сре-
да“ (ОПОС). Инвестиция-
та е за 459.3 млн. лв., като 
ОПОС осигурява безвъз-
мездна финансова помощ 
от 323.7 млн. лв. 324 566 

жители ще имат достъп 
до подобрено пречиства-
не на отпадъчните води, а 
279 011 – по-добро водо-
снабдяване. Нови систе-
ми ще има в 13 агломера-
ции - Бургас, Несебър, 
Поморие, Созопол, При-
морско, Обзор, Айтос, 
Карнобат, Царево, Китен, 
Черноморец, Сарафово и 
Лозенец. В момента ВиК 
дружеството е обявило 
обществени поръчки по 
изпълнение на проекта. 

Сред поставените цели 
на депутатите от ГЕРБ-
Бургас бе и подобряване 
качеството на въздуха. 
Бяха приети Национална 
програма за подобрява-
не качеството на атмос-
ферния въздух до 2024 г. и 
Национална програма за 

контрол на замърсяване-
то на въздуха в България 
до 2030 г. Важен проект  в 
изпълнение е Програма 
LIFE „Българските общи-
ни работят заедно за по-
добряване на качеството 
на атмосферния въздух“ 
в община Бургас. Чрез 
подмяна на старите печ-
ки на твърдо гориво бяха 
монтирани безплатно 74 
отоплителни уреда за 89 
бургаски домакинства до 
момента. 

Поредно изпълнено 
обещание е откриването 
на Конгресния научно-из-
следователски център в 
Бургас. Впечатляващата 
сграда в Зоната за об-
ществен достъп е с 2 за-
ли с близо 800 места, обо-
рудвани с най-модерна 
техника. С Конгресния 
център Бургас днес може 
да бъде домакин на наци-
онални и международни 
събития от различен ха-
рактер. Инвестицията е 
за 13,6 млн. лв. 

Единствената зала в 
страната за провеждане 
на лекоатлетически със-
тезания от най-висок ранг 
да бъде в Бургас. Това 
обещаха през 2017 г. бур-
гаските депутати от ГЕРБ. 
Изграждането на много-
функционална зала „Аре-
на Бургас“ вече приключ-
ва. Освен различни 
спортни турнири, в нея 
ще се провеждат мащаб-
ни концерти и културни 
събития. В основната за-
ла ще има 7000 седящи 
места, с опция да бъдат 
увеличени до 12 000. Сгра-
дата е съставена от 3 бло-
ка с различни помеще-
ния, кафенета, паркинги 
на 3 нива, фитнес и др.  

Какво обещаха и изпълниха  
бургаските депутати от ГЕРБ за 4 години?
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ПОКАНА
 ОТ ЛИКВИДАЦИОННИЯ СЪВЕТ НА ЗКПУ „ЗЛАТЕН КЛАС”-  

В ЛИКВИДАЦИЯ ЗА ОБЩО СЪБРАНИЕ НА ЧЛЕН-КООПЕРАТОРИТЕ 
Адрес: гр. Бургас, кв. Ветрен, ул.Пирин №5
Каним всички член -кооператори на общо събрание на 

27.03.2021 г. от 8.00 часа, в двора на кооперацията при стриктно 
спазване на всички противоепидемични мерки отстояние на 2.5м 
един от друг на кооператорите. Носенето на предпазни маски е за-
дължително. При липса на кворум, събранието ще се проведе 1 
(един) час по-късно на същия ден- 27.03.2021г.от 9.00часа, при 
следния дневен ред:

1. Избор на протоколчик на събранието.
2. Приемане на ГФО за 2020г. 
3. Приемане на пазарни оценки на ДМА на кооперацията . 

От Ликвидационния съвет

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35, 
0878 424 698

www.faragency.bg

Факултетът по медицина към университет „Проф. д-р Асен Златаров“ отво-
ри врати през 2019 г. и работи на пълен капацитет

Четирилентовият път Бургас - Слънчев бряг промени изцяло начина на пъ-
туване на хиляди местни жители и туристи

Въпреки ситуацията с COVID-19, 
в Конгресния научно-изследова-
телски център вече се проведоха 
редица мащабни събития



След 20 години учител-
стване Фатме Иляз, препо-
давател по рисуване в СУ 
"Никола Вапцаров" в Айтос, 
най-сетне се реши да пока-
же картините си пред пуб-
лика. В края на м. февруа-
ри в училището ни доведе 
първата й самостоятелна 
изложба - "Защо не?!"  

Художничката ни посре-
ща в Актовата зала на учи-
лището, където са подре-
дени картините й. Съпри-
частни с първата изява на 
г-жа Иляз, тук са и дирек-
торът Ирина Вътева, и зам.-
директорът по учебно-твор-

ческата дейност Здравко 
Димов. 

Благодарение на усилия-
та на училищното ръковод-
ство, Фатме Иляз е подре-
дила авторската си излож-
ба на територията на учи-
лището. Тя е от 25 карти-
ни, рисувани върху картон 
с акрилни бои. Училищно-
то настоятелство пък заку-
пило рамките за картини-
те, съдействало за изра-
ботването на паспарту за 
всяка от тях. 

„И това начинание не е 
нито първото, няма да бъде 
и последното, защото СУ 

„Н. Й. Вапцаров“ е мястото, 
където ученици и учители 
имат свободата да избират 
изразните средства и начи-
ните, по които да покажат 
отношението си към наука-
та, природата и заобикаля-
щия ни свят“, категорична е 
директорката Вътева.

Оказва се, че изложба-
та не е единствената учи-
лищна новина, защото дей-
ностите и заниманията по 
интереси в СУ "Никола Ва-
пцаров" са ежедневие и за 
учениците, и за учителите. 
"Имаме клубове в най-раз-
лични направления. Един 

от тях е "Училищни ме-
дии" - екипът днес ще от-
рази официалното откри-
ване на изложбата на г-жа 
Иляз. Имаме направление 
за спорт, за изкуства, за 
наука... Всички тези клу-

бове имат представителни 
изяви, но като цяло, идеята 
ни е учениците целогодиш-
но да имат пространство 
за изява на своите залож-
би и таланти. И учителите 
също", разказва зам.-ди-

ректорът Димов. 

Средно училище „Ни-
кола Вапцаров“ - Айтос 
- пространство за изява 
на заложби и таланти - 
четете на стр. 4 

143 книги, опаковани в ста-
ри вестнициq получиха като 
подарък айтозлии от чита-
лищните дейци на 3-ти март. 
Идеята - да разопаковаш па-
кетчето вкъщи, за да разбе-
реш какво е заглавието и съ-
държанието, скрито в него. И 
още - с мартеници в бяло, зе-
лено и червено бяха закиче-
ни дошлите на празника на 

площад "Свобода". Читалищ-
ните инициативи, многоброй-
ните български знамена и па-
триотичните маршове бяха 
част от изключително вълну-
ващата празнична атмосфе-
ра на тазгодишния 3-ти март 
в Айтос.

С вечните песни на Бълга-
рия айтозлии и гостите на гра-
да посрещнаха двата пред-

ставителни отряда, с кои-
то Айтос се гордее - Учени-
ческия гвардейски отряд на 
СУ "Христо Ботев" и Предста-
вителния отряд на матроси-
те на СУ "Никола Вапцаров". 
Перфектният младежки строй 
на площада придаде изключи-
телна тържественост на риту-
ала за издигане на национал-
ното знаме и беше най-яркият 
знак за приемственост на 143-
годишната традиция да праз-
нуваме Деня на българското 
освобождение.

Кметът Васил Едрев и зна-
менни групи от гвардейци и 
матроси изпълниха ритуали 
под звуците на националния 
химн. Благодарствен молебен 
отслужи отец Димитър Ингов. 
"Многая лета" заля площада и 
извика въодушевлението на 
стотиците деца и граждани. 

В патриотичния си поздрав 
към айтозлии кметът Васил 
Едрев свърза в едно празни-
ка и преклонението. "Преди 
143 години на този площад на-
шите деди ликували - нарекли 
го "Свобода". Защото на този 
ден, се сбъдва изконната им 

мечта – да бъдат свободни. И 
тогава, и днес, Трети март ви-
наги ще напомня колко висо-
ка цена трябва да плати един 
народ, за да се нарече СВО-
БОДЕН! Минали са 143 годи-
ни. Но за уроците на истори-
ята няма давност. Нека и по-

коленията след нас да пом-
нят, че разделението ни пра-
ви слаби, а разбирателство-
то удвоява силите ни към ус-
пеха", каза в празничното си 
слово градоначалникът.

Ивелина Василева - на-
роден представител от 44-
то Народно събрание, из-
бра да празнува Трети март 
с айтозлии. "За мен беше ра-
дост да споделя Национал-
ния празник 3 март с жители-
те на Айтос. 143 години след 
подписването на Санстефан-
ския мирен договор да пом-
ним делото на всички смели 
българи, за които Освобожде-
нието е било най-висша кау-
за. Трети март е повод да се 
замислим и за бъдещето на 
България.", каза за НП Иве-
лина Василева.
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ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен

5-8 МАРТ 2021, бр. 452

Гвардейци и матроси на тържествения  
ритуал за Трети март в Айтос

След 20 години в професията учителка по рисуване 
подреди първа изложба

Ивелина Василева  
бе на националния 
празник с айтозлии

Трети март 2021 г. - Айтос, площад "Свобода"

Експозицията беше открита в Актовата 
зала на СУ „Никола Вапцаров“

Фатме Иляз и зам.-директорът Здравко Димов с петокласници в изложбе-
ната зала на училището



Ваксините и ваксини-
рането са топ темата 
на всички медии през 
март, затова ни беше 
крайно любопитно да 
разберем кой и къде 
ваксинира айтозлии. 
Оказа се, че в „Меди-
цински център І“ ЕООД 
- Айтос, всички, близо 
300, ваксинации е на-
правила старшата ме-
дицинска сестра Гюл-
шен Хаджимехмед. 

Освен че е хирургична 
мед. сестра, до момента 
Гюлшен сама се справя 

с всички манипулации, 
в специално организи-
рания кабинет в Цен-
търа. 225 първични и 72 
вторични дози е поста-
вила до 2 март т.г. мед-
сестрата. Само за два 
дни 77 са ваксинира-
ните от нея членове на 
секционни избирателни 
комисии за парламен-
тарните избори.

Въпреки че са на най-
първата линия в борбата 
с COVID-19, всички ле-
кари и медсестри в „МЦ 
І“ ЕООД - Айтос, работят 

без допълнително за-
плащане, което в пълна 
сила се отнася и до Гюл-
шен Хаджимехмед. 

Нямало е нежелани 
ефекти при нито един 
от ваксинираните в ка-
бинета на „МЦ І“ ЕООД 
- Айтос до този момент. 
От ваксинирани пък на-
учихме, че като меди-
цински специалист с 
голям опит, медсестра 
Хаджимехмед изключи-
телно професионално 
си върши работата.

НП
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ВАЖНИ СРОКОВЕ 
за

ИЗБОРИТЕ ЗА НАРОДНИ ПРЕДСТАВИТЕЛИ
за НАРОДНО СЪБРАНИЕ на 4 април 2021 Г.

Във връзка с произвеждането на избори за народни 
представители за Народно събрание на 4 април 2021  
година всеки гласоподавател след проверка в избира-
телния списък може да поиска: от датата на обявяване 
на избирателните списъци  22.02.2021 г. :

До 20.03.2021г

Избиратели с трайни увреждания, 
които не им позволяват да упражнят 
избирателното си право в изборното 
помещение, но желаят да гласуват с 
подвижна избирателна кутия, заявя-
ват желанието си в писмена форма 
чрез заявление по образец или чрез 
електронно заявление през интернет 
страницата на общините по постоян-
ния им адрес или настоящия им ад-
рес в случаите, когато своевременно 
е направено искане по чл.36 от Из-
борния кодекс за гласуване по на-
стоящ адрес

До 20.03.2021 г

Избирател, чийто постоянен и насто-
ящ адрес са в различни населени 
места, може да поиска да бъде впи-
сан в избирателния списък по насто-
ящ адрес.

До 27.03.2021 г.

Избирател, спрямо когото са допус-
нати непълноти и грешки в избира-
телния списък подава заявление за 
отстраняването им до общинската 
администрация

До 29.03.2021 г.

Избиратели с трайни увреждания, 
които не им позволяват да упражнят 
избирателното си право в изборно-
то помещение и желаят да гласуват 
с подвижна избирателна кутия, но не 
са подали заявление в срок по чл.37, 
ал.1 от Изборния кодекс (20.03.2021г.), 
може да гласуват с подвижна изби-
рателна кутия, ако заявят това и при 
условие че на територията на насе-
леното място е назначена подвиж-
на СИК

Кой ваксинира айтозлии?

Водач на листата на 
ДПС за Бургаски изби-
рателен район е народ-
ният представител от 44-
то Народно събрание Се-
вим Али. Второ място е 
отредено за айтозлията, 
адвокат Драгомир Ошав-
ков в листата на „Из-
прави се! Мутри вън“ в 
Бургас. Общинският съ-

ветник Георги Янев за-
ема петото място в бур-
гаската листа на партия 
„Републиканци за Бъл-
гария”. Милена Куртова 
- Радева е на шеста по-
зиция в листата на БСП 
за ІІ МИР.

НП

Четирима айтозлии 
в листите с 

кандидат-депутати

ОБЯВЛЕНИЕ

За инвестиционно намерение от Серап Ергин Шевкет 
за отглеждане на трайни насаждения в поземлен имот 
№00151.270.22, в местността Алтън търла, в землището 
на град Айтос, на площ от 8879 кв. м.

ОБЯВЛЕНИЕ

За инвестиционно намерение от Севгин Сабахатинов 
Ахмедов за отглеждане на трайни насаждения в позем-
лен имот №36227.53.15 в местността Яката, в землище-
то на село Карагеоргиево, община Айтос, на площ от 
7790 кв. м.

ПОКАНА

   За свикване на редовно Общо събрание на Сдру-
жение с нестопанска цел Ловно- рибарско друже-
ство „Сокол“ гр. Айтос.

   Управителният съвет на Сдружение Ловно-рибарско 
дружество „Сокол“ - гр. Айтос, със седалище гр. Айтос, 
ул. „Васил Левски“ 1, на основание чл.26 от Закона за 
юридическите лица с нестопанска цел и чл.30, ал.22 от 
Устава на сдружението свиква Общо отчетно събра-
ние на Сдружение Ловно-рибарско дружество „Сокол“-
Айтос, което ще се проведе на 22.04.2021 г. (четвър-
тък) от 18.00 ч., в залата на „Военен клуб“ гр. Айтос 
на ул. „Станционна“ 29.

1. Установяване легитимността на членовете.
2. Отчет на УС за дейността и финансите на сдруже-

нието през 2020 г.
3. Отчет на КС за дейността му през 2020 г.
4. Приемане на годишен план за дейността на Сдру-

жението.
5. Приемане на бюджет за 2022 г.
6. Определяне размера на членски внос и встъпите-

лен членски внос за 2022 г.
7. Избор на делегати за ОС на НЛРС- СЛРБ.
8. Разглеждане на жалби от членове на сдружение-

то.
9. Прекратяване на членство на членове на сдруже-

нието.
10. Разни. 
Управителен съвет на Сдружение Ловно-рибар-

ско дружество „Сокол“ - гр. Айтос,

Управителят на „МЦ І“ ЕООД д-р Феим Мурад пред 
ваксинационния кабинет

До 2 март ст. мед. сестра Гюлшен 
Хаджимехмед е поставила 300 ваксини

За улеснение на гражданите Община Айтос и об-
щинското търговско дружество "Айтос - Автотранс-
порт" ЕООД организират безплатен транспорт до 
Гробищния парк на 6 март 2021 г. (събота) - Голя-
ма Задушница преди Месни заговезни, преди Ве-
ликия пост. 

В събота, на 6 март, автобусът ще тръгне от автога-
рата в 8.30 часа, и ще се движи по обичайния марш-
рут. Обратният курс към града е в 9.30 часа.

Редовен безплатен превоз за айтозлии всяка събо-
та до Гробищния парк ще бъде организиран от 3 ап-
рил до Архангелова задушница 2021 включително.

По неофициална информация - за да не се смесват потоците от пациенти, има идея бившият кабинет на 
д-р Юсеин Шехов във фоайето да стане център за ваксинации. 

Извънредно! Безплатен транспорт 
до Гробищния парк на 6 март, 

Голяма задушница

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Строго забранено е нерегламентираното изхвърляне 
на строителни отпадъци в контейнерите за битови отпа-
дъци,  речни корита, ниви, горски територии, пътища, де-
рета. Нарушителите ще бъдат наказвани с глоби. 

Всеки гражданин на територията на общината, жела-
ещ да депонира строителни отпадъци, трябва да подаде 
заявление до кмета на община Айтос, и да получи Раз-
решение от кмета на община Айтос за извозването на 
строителния отпадък до съответната площадка. 

Заявлението се подава в Центъра за услуги и инфор-
мация на гражданите в сградата на община Айтос или 
чрез електронна поща на адрес: aetos5@abv.bg. 

Лице за контакти: Катя Иванова – старши експерт, 
Дирекция ТСУРР, стая №6, тел. 0897 992 321.



В края на месец януа-
ри 2021 г. Фондация „Бъл-
гарска хранителна бан-
ка” (БХБ) подписа дого-
вор с Община Айтос за 
безвъзмездно предоста-
вяне на хранителни про-
дукти, получени като да-
рения от производите-
ли, преработватели, тър-
говци на храни и др. Об-
щинският център за со-
циални и здравни услуги 
към Община Айтос пое 
ангажимента да тран-
спортира, съхранява и 
разпределя дарените от 
БХБ продукти.

На 16 февруари беше 
предоставено първото 
дарение от Фондацията 
на обща стойност 884.57 
лв. Продуктите бяха раз-
пределени и предоставе-
ни на потребители на До-
машния социален патро-
наж и на потребители по 
проект "Патронажна гри-
жа в община Айтос".

Храните получиха хора, 
които в това трудно вре-
ме имат най-голяма нуж-
да от социална подкре-
па. Освен грижи по про-
екта и топла храна от До-
машния социален патро-
наж, те получиха различ-
ни видове вафли, кро-

асани и бейкролс. На 
всеки от потребители-
те на Домашния социа-
лен патронаж и на про-
екта бяха предоставе-
ни по 11 броя пакетира-
ни храни. 

"Продуктите изнена-
даха и зарадваха наши-
те потребители, предим-

но възрастни и самотни 
хора и хора с уврежда-
ния. Благодарим на БХБ 
за това, че спасява хра-
ни и ги дарява с внима-
ние и грижа на органи-
зации, предоставящи ди-
ректно подпомагане на 
нуждаещите се", казват 
от Общинския център за 

социални и здравни услу-
ги - Айтос. 

Българската хранител-
на банка е учредена със 
социална мисия през 
2012 г. от девет органи-
зации и компании. Това 
е първата организация в 
страната, която събира, 
складира и раздава даре-

ни хранителни продукти с 
кратък срок на годност, 
в съответствие с всички 
стандарти за безопас-
ност на храните. С помо-
щта на мрежа от парт-

ньорски организации в 
цялата страна храната 
се разпределя до десет-
ки хиляди потребители на 
социални услуги.

НП
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Българска хранителна банка 
с първо дарение за Айтос

Кой ваксинира айтозлии?

Ако имате в 
домакинството 
си непотребни 
електрически 
уреди, или из-
лязло от упо-
треба елек-
тронно обо-
рудване, мо-
жете да се 
о с в о б о д и -
те от тях лес-
но, при това 
напълно без-
платно. 

Услугата се 
предлага от 
Община Айтос, 
съгласно дого-
вор, сключен с 
„Елтехресурс” 
АД, като част от 
стратегията й за опазване на окол-
ната среда. Мобилни екипи на „Ел-
техресурс” АД организират събира-
нето от домовете и извозването на 
излязло от употреба електрическо и 
електронно оборудване  (ИУЕЕО). 

Заявки могат да се подават всеки 
работен ден на единен телефонен 
номер – 0 800 14 100, или на e-mail: 

order@makmetal.eu. Из-
пълнението на заявките 

е напълно безплат-
но за граждани и 

фирми. 
Изхвърляне-

то на подобен 
тип отпадъци 
в контейнери-
те или около 
тях е забране-
но, а нарушите-

лите подлежат 
на санкция. 

Услугата за съ-
биране и извоз-
ване на излязло 
от употреба елек-
трическо и елек-
тронно оборуд-
ване на терито-

рията на община Ай-
тос от една страна предотвратява 
струпването на отпадъци във и око-
ло контейнерите и в същото време 
допринася за опазване на градска-
та среда от замърсяване.

ОСВОБОДЕТЕ СЕ ОТ НЕНУЖ-
НОТО ОБОРУДВАНЕ СЪС ЗАЯВ-
КА НА БЕЗПЛАТЕН ТЕЛЕФОН. 
0 800 14 100

Община Айтос предлага 
нова услуга

Събиране и извозване на излязло от  
употреба електрическо и електронно 

оборудване на територията на община Айтос

Участниците в кон-
курса за есе, органи-
зиран от Национален 
военен университет 
„Васил Левски“, бяха 
удостоени с грамоти. 
Конкурсът е по иници-
атива на Курсантско-
студентския съвет на 
НВУ „Васил Левски” 
и е посветен на 148-го-
дишнината от гибелта 
на Левски. В родолю-
бивата надпревара с 
голямо желание и ен-
тусиазъм се включиха 
ученици от XI клас на 
СУ "Христо Ботев".

Ботевци в национален 
конкурс за Левски

Директорът Пенка Кирязова с участниците в кон-
курса

Общински център за социални и здравни услуги - Айтос

ОБЩИНА АЙТОС

З  А  П  О  В  Е  Д
№ РД-08-126

гр.Айтос,  01.03. 2021 год.

На основание чл.175 и чл.183, ал.3 от 
Изборния кодекс  във връзка с нача-
лото на предизборната кампания за 
Изборите за  народни представители 
за Народно събрание на 04.04.2021 г

З А П О В Я Д В А М:
ОПРЕДЕЛЯМ местата за поста-

вяне на агитационни материали, 
както следва:

За град Айтос: Фасадата (стъкла-
та) на сградата на Общинския цен-
тър за социални и здравни услуги, 
ул.”Васил Левски” №3.

За селата: Таблата на сградите на 
кметствата.

За имоти, собственост на физиче-
ски или юридически лица, агитацион-
ните материали могат да бъдат поста-
вяни след разрешение на собствени-
ка или управителя на имота.

Партиите, коалициите и инициатив-
ните комитети в срок  до три дни, след 
датата на провеждане на изборите 
премахват поставените от тях агита-
ционни материали.

Настоящата заповед да се обяви 
чрез средствата за масово осведо-
мяване и на сайта на Община Айтос 
– aytos.bg

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС



Фатме Иляз видимо се вълнува. Повече от 15 го-
дини е учител по изобразително изкуство и англий-
ски език в СУ "Никола Вапцаров, но това е първа-
та й публична авторска изява пред колегите и въз-
питаниците на училището. "Започнах работа във 
вече бившето училище „Любен Каравелов“, а след 
това имах шанса да стана част от страхотния екип 
на СУ "Никола Вапцаров". Въпреки че рисувам от 
дете, това е първата изложба в живота ми. За пър-
ви път излагам свои картини публично", казва ху-
дожничката. 

Баща й я насърчил да рисува. Бил самоук худож-
ник, но имал невероятно усещане за цветове и фор-
ми - от него се е учила преди да завърши института 
в Кърджали. "Сега и дъщеря ми рисува добре. Не 
се занимава професионално с рисуване, но често 
хваща четките в свободното си време", разказва 
Фатме Иляз, с благодарност към училищното ръ-
ководство, което стимулира таланта й. Предложи-
ли й да нареди изложбата, имала достатъчно кар-
тини и приела. "Рисувам пейзажи, различни сезони 
и абстрактни картини, които тук не съм подредила. 
Много обичам цветята - рисувам много цветя.", каз-
ва още учителката. И се усмихва, защото пред за-
лата вече са дошли нейни ученици от петите класо-
ве, които искат да разгледат картините. А те, ока-
за се, са чудна смесица от сюжети, цветове, етног-
рафски, пролетни и есенни мотиви, изгреви и зале-
зи, и много, много цветя... Фатме Иляз е щастлива 
- подкрепят я колегите, семейството, големите уче-
ници, а малките - просто се възхищават и са горди 
със своята учителка. 

Питаме я би ли подредила градска изложба, 
има ли куража да покаже картините си пред ай-
тозлии? "На този етап не знам... Нека да посвик-
на малко с първата", отговаря  скромно, но пред-
вид надслова на експозицията, ясно е, че отгово-
рът е "Защо не?!"

Фатме Иляз живее в с. Тополица и от 20 годи-
ни всеки ден пътува до Айтос. Омъжена е, има две 
деца, синът е вече инженер, дъщерята - последна 
година следва фармация.  

„Всичко може да бъде 
използвано повторно“

И в съседната зала е подредена изложба - с про-
изведения от рециклируеми материали, изработе-
ни от ученици. "Това е част от учебното съдържа-
ние на 11 „а“ и „б“ клас по география и икономи-
ка, по един от модулите, по които се обучават тази 
година. Г-жа Маргарита Стратиева се е постарала 
да мотивира учениците да измислят начини как ре-
циклируемите материали да бъдат повторно използ-
вани. В случая учениците ги използват за произве-
дения на изкуството или за някои често прагматич-
ни неща. Например пясъчният часовник, който е 
пълен със захар и изтича точно за 28 секунди. Има 
модели на идеалния град, има неща, които просто 
могат да украсят дома вместо да бъдат изхвърлени 
на боклука", обяснява идеята за уникалната излож-
ба Здравко Димов. 

"Надсловът е: „Всичко може да бъде използвано 
повторно“ - част от създаването на географския на-
чин на мислене у учениците, защото географията е 
наука, която не само изучава Земята, тя се занимава 
с това, как Земята да бъде съхранена за бъдещите 
поколения", коментира Маргарита Стратиева.

"С този проект решихме да си представим, че 
можем да живеем по-екологично, че от отпадъци-
те може да стане нещо по-добро, нещо красиво. И 
че не всеки отпадък всъщност е отпадък - може да 
бъде нещо по-ценно“, казва единадесетокласнич-
ката Дуйгу и показва какво е сътворила - длани, 
в които са поставени цветя. "Изработих ги от един 
вид глина, стари вестници и торбички. Пластмасо-
ви бутилки и боя използвах за листата", разказва 
още девойката.

"Ние искахме да вдъхнем живот на отпадъците, 
да покажем, че не трябва да ги изхвърляме, а да 
ги превърнем в предмет на изкуството, за да им се 
радваме. И да радваме околните с това", обяснява 
и Мерлин от 11 „а“..

Да създадеш идеалния град?!

Питаме преподавателката Маргарита Стратие-
ва как се е родила идеята за интересната излож-
ба, на която могат да се видят красиви аранжиро-
вки, кукли, картини, цветя, и още много произведе-
ния на изкуството, които няма къде другаде да ви-
дите. "Изучаването на новите модули по география 

и икономика е материя изключително тежка и труд-
на за учениците. Моята идея беше да разнообразя 
материала с проект, в който всеки да покаже инди-
видуален почерк, и в същото време да провокирам 
интереса на учениците към предмета. Получиха се 
интересни проекти въпреки трудното учебно съдър-
жание. Имаха мотивацията да работят. Подготвили 
сме и още нещо, изключително интересно е, и ще 
отправим покана към Общината, към г-н кмета. Ка-

ним го в един учебен час, в който учениците ще му 
представят своите проекти - как те виждат идеалния 
град. Уверявам Ви, имат чудесни идеи, от които той 
ще бъде заинтересован. Това е темата, върху коя-
то ние вече работихме по Модул 2. Предвид чудес-
ни идеи, иска ми се, след като се поуспокоят мал-
ко нещата около COVID, да организираме една та-
кава среща, на която учениците да представят сво-
ите виждания и проекти. Как те виждат бъдещето 
на нашия град, как можем да задържим тук млади-
те хора, как може да се живее по- спокойно и чис-
то. И този проект ще завърши с изложба. Предсто-
ят ни много още интересни неща", казва още г-жа 
Стратиева. 

"НЕ на агресията сред децата!"

В СУ "Никола Вапцаров" от години не пропускат и 
Деня на розовата фланелка - всяка последна сряда 
на месец февруари. Това е специален ден за Учени-
ческия съвет и за училищния психолог Станка Тер-
зиева. Тяхна е идеята за тазгодишната експозиция 
за 28 февруари. Личи стил и желание посланията да 
стигнат до всяко дете. "С тази традиционна изложба 
казваме "НЕ на тормоза сред децата". Изработена 
е с много въображение, талант и желание от малки 
и големи ученици. Самата подготовка носи основ-
ния смисъл - толерантност и разбирателство, неза-
висимо от възрастовите и всякакви други разлики 
между децата", казва г-жа Терзиева.

Творческите изяви на учениците като превенция 
на агресията - това е идеята на изложбата. Това е 
идеята и на всичко, което се случва в училището - 

децата имат мотивация и идеи къде да насочат сво-
ята енергия и своите сили.

Наученото на теория - в практиката

Неоткъснали още погледи от "розовата фланелка", 
петокласници ни канят на своята  изложба в едно от 
фоайетата на училището. Изработили са почти про-
фесионално макети на традиционни къщи от различ-
ни природни материали по Технологии и предпри-
емачество, раздел "Проектиране в дома", обяснява 
ни преподавателката Нели Маринова. "По този на-
чин децата се запознават и с видовете материали, 
което е част от учебния план в 5 клас. Приложени-
ето тук е основно от дървесина - децата са изра-
ботили къщички. Използвали са различни матери-
али, важно е умението им да ги съчетават. Тук са 
най-добрите неща, които са класирани за изложба-
та. За нас е важно учениците да прилагат на прак-
тика наученото в теоретичните часове по предпри-
емачество. Винаги ме изненадват с оригинални ма-
кети и с интересни хрумвания", не без гордост каз-
ва г-жа Маринова.

В съседство учениците на преподавателката Си-
била Пиличева пък ни показват нагледно как спо-
ред тях изглежда Слънчевата система. В часовете 
по "Човек и природа" в 5 клас, изучавайки Слънче-
вата система, децата получили задачата, с матери-
али по избор, да изработят макети - кой както реши, 
стига да съответстват на наученото.

От директора и зам.-директора научаваме още, 
че СУ "Никола Вапцаров" е едно от партньорските 
училища на Фондация "Америка за България". "През 
Фондацията колеги от училището, пряко или косве-
но, са преминали обучения с преподаватели от Ко-
лумбийския университет в Ню Йорк", подчертава 
зам.-директорът Здравко Димов

Аудио-визуално за историята

Краят на м. февруари е и патриотичните теми са 
особено актуални. В един от училищните коридо-
ри попадаме на нещо крайно любопитно. Оказва 
се, че изложбата на 4 „б“ клас дава не само визу-
ална представа за българската история. На атлас 
от учебник всеки може да сканира код и да събе-

ре аудиовпечатления на телефона си, за да научи 
полезни исторически факти и събития. "Големите 
ученици, когато са били в 4 клас, не са имали тези 
средства и възможността, но сега могат да минат, 
да сканират кода и да чуят обяснения за това, което 
виждат", обясняват ни четвъртокласниците. 

Пред съседната класна стая, на 4 а клас с ръко-
водители Геновева Василева и Донка Йорданова, 
има друга, различна изложба - по-точно, пет излож-
би в едно. Четвъртокласничката Мариана ни пред-
ставя единия от елементите - табло за 3-ти март. 
И подчертава, че е изработено само от момичета-
та. "Сложили сме стихотворението „Шипка“, има-
ме снимки и рисунки на паметника Шипка, имаме 
гербовете на България, снимка на опълченците на 
Шипка. Харесваме си го", доволна е Мариана. Ла-
зарин презентира таблото на момчетата, посвете-
но на Васил Левски, а Михаела показва онази част 
от изложбата, която е събрала рисунки на целия 
клас по темата "Опазване на околната среда". Па-
мела ни обяснява произхода на изящните марте-
нички - направени са заедно с учителките по слож-
ната техника "квилинг". Представянето завърш-
ва Дефне. "Това са нашите проекти по английски 
език, темата е „Здравословна диета".

Училището съществува за учениците, 
а не учениците - за училището

На втория етаж откриваме изложба, посветена 
на Деня на неевклидовата геометрия, която пре-
подавателката Жасмина Проданова е подготвила 
и подредила с учениците от 7 клас. Част от нея са 
няколкото нарисувани от седмокласници портрети 
на Алберт Айнщайн. Защото, оказва се, неевклидо-
вата геометрия е в основите на теория на вероят-
ностите на Айнщайн, обясняват ни децата.

Друга изложба Вапцаровци са посветили на кра-
сотите на родния край, по съвместен проект с ита-
лианско училище „Музика и изкуства сред приро-
дата“. "Непрекъснато организираме изложби и да-
ваме поле за изява на учениците, за да могат те да 
се чувстват тук като у дома си. Защото училището 
съществува за учениците, а не учениците - за учи-
лището. И за да бъдат територия за изкуство, кул-
тура, спорт и т.н.", коментира Димов.

На територията на училището ръководството 
създава по-добри условия за работа - водят ни в 
нов компютърен кабинет и в нова учителска стая. 
Няма как да не възкликнем: "При толкова нови 
неща, явно училището има много пари?! Отгова-
рят ни: "Не, имаме толкова много планове и меч-
ти". Вървим към компютърния кабинет - разглеж-
даме ученически рисунки - близо 75 платна укра-
сяват стените на всички коридори. 

Компютърният кабинет пък е част от плана за 
надграждане на базата. Планиран е в бюджета на 
СУ "Никола Вапцаров" за 2020 г. Изграден е изцяло 
с училищни вложения - закупили компютрите, боя-
дисали стените, сложили ламинат. Създаден е спе-
циално за профилираната паралелка "Компютърна 
графика", за да се провежда качествена, профили-
рана и общообразователна подготовка на учени-
ците. Пред компютрите откриваме на присъствен 
учебен час бъдещите компютърни специалисти, 
учениците от настоящия 11 „б“ клас.

После научаваме, че бившият кабинетен корпус 
на 4-я етаж по проект ще бъде преобразен в „СТЕМ 
център“, т.е. „Център за иновации, изследвания и 
природни науки“. На мястото на кабинетите по хи-
мия, изобразително изкуство, музика, хранилища-
та ще бъдат ситуирани модерни пространства - че-
тири чисто нови тематични зони - „Живот“, „Сили“, 
„Сума“ и „Вещество“. "Проектът е по Национална-
та програма за „Изграждане на СТЕМ среда“. Об-
щата стойност на проекта е 330-340 хил. лв., които 
са държавно финансиране от Министерството на 
образованието и от бюджета на училището - участ-
ваме с близо 12%. Към тези четири зони ще бъде 
изградена и лаборатория за лабораторни упраж-
нения по химия и опазване на околната среда и 
методически кабинет на екипа за ключови компе-
тентности на учителите по природни науки. Една 
от тематичните зони ще бъде използвана като мно-
гофункционално помещение за семинари, срещи, 
лекции и други подобни събития. Изпълнението на 
този проект ще стартира съвсем скоро", предста-
вя ни идеята директорът Ирина Вътева.

Не успяхме да видим и наполовина от това, ко-
ето всеки ден се случва в СУ "Никола Вапцаров". 
Трудно е и да твърдим, че такава е моментната 
картина. Едно е сигурно - от всяка класна стая 
тук надничат идеи, които децата и учителите бър-
зат да осъществят. Защото имат пространство-
то, имат подкрепата, и най-важното - имат много 
идеи за бъдещето.

НП
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Благотво
Средно училище „Никола Вапцаров“ - Айтос - 
пространство за изява на заложби и таланти

11 „б“ в компютърния кабинет

Маргарита Стратиева с единадесетокласни-
ци, които работят по проекта

„Защо не?!“

Фатме Иляз



По време на разиск-
ванията кметът Тихомир 
Янакиев подчерта, че 
това е бюджет, който 
трябва да върне финан-
совата стабилност на об-
щината и да осигури дос-

татъчно възможност да 
бъдат осъществени всич-
ки дейности, които гаран-
тират обществения и ико-
номически живот в насе-
лените места в община-
та. "Бюджетът е съобра-

зен с финансовия оздра-
вителен план, който сме 
принудени да изпълня-
ваме заради лошото фи-
нансово наследство, но 
той е достатъчно балан-
сиран, за да преодоле-

ем още една трудна годи-
на и заради пандемията 
от COVID", заяви кметът 
Янакиев.
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Скъпи дами,
Най-сърдечно ви поздравявам по повод на Международния 

ден на жената – 8 март!
В този красив ден Ви желая да бъдете все така красиви 

и обаятелни, ентусиазирани и вдъхновени. Да имате сме-
лостта да мечтаете и дързостта да осъществите меч-
тите си. Продължавайте да бъдете така необходимата 
опора в трудни моменти, да отстоявате традициите и 
духа на семейството.

Вие сте благословени да дарявате живот, да отглеждате 
и възпитавате децата ни. Вашата всеотдайност ни прави по-
добри и милосърдни. Вие сте нашето вдъхновение, коп-
неж и сила, благодарение на Вас успяваме да видим 
красотата на света.

Желая Ви здраве, прекрасни мигове, усмивки 
и пролетно настроение!

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ
кмет на община Созопол 

Продължава на стр. 4

Продължава на стр. 3

Продължава на стр. 3Четете на стр. 4Четете на стр. 2

Учениците отбелязаха 
Световния ден на 

розовата фланелка

„Зелена Странджа“  
и „Съмишленици за 
Присад“ посвещават 
новия екомаршрут на 

Ванча Байлова

С тържествени ритуали 
и въздействащи 

рецитали бе почетен 
Националният празник 

на България

Преди броени дни Община Созопол обяви кампания 
по набиране на финансови средства за изграждането 
на паметници на един от най-великите герои на Бълга-
рия и на ген. Лермонтов, който с водения от него „ле-
тящ отряд” влиза в Созопол и слага окончателен край 
на османското иго.

Стартира кампания за 
изграждане на паметници 

на Левски и Лермонтов

С тържествени чества-
ния под патронажа на кме-
та на община Созопол Ти-
хомир Янакиев бе отбеля-
зана 143-тата годишнина от 
Освобождението на Бъл-
гария. Официалната цере-
мония започна със слова, 
припомнящи тежкото пет-
вековно робство и слав-
ните дела на български-
те революционери, опъл-
ченци и помогналите нам 
други народи. 

Въздействащ рецитал 
изнесоха учениците от СУ 
„Св. св. Кирил и Методий“ 
с ръководители г-жа Ча-
певова и г-жа Карамано-
ва, след което продължи-
ха с представяне на хоро-
во изпълнение.

С военна церемония и на 
фона на националния химн 
бе издигнат българският 
флаг, а кметът на община-
та отправи обръщение към 
всички присъстващи.

Янакиев: Философията на  
Бюджет 2021 е да преминем спокойно  

през този турбулентен период
С 9 гласа "за" и 8 "въздържал се" Общински съвет Созопол прие бюджета 

на община Созопол за 2021 г. в размер на 23 225 000 лв.



Завърши разчистването 
и маркирането на пе-
шеходния марш-
рут от село При-
сад до Ман-
д р е н с к о т о 
езеро. Това 
е лек и прия-
тен за измина-
ване маршрут с 
обща дължина в две-
те посоки 5 км. Започва 
от центъра на селото, пре-
минава през открито поле, 
навлиза в гората и дости-
га брега на езерото, къде-
то има приятно място за по-
чивка, пикник и игри. Има 
гледка към околните села 
и град Бургас. Там могат да 
се наблюдават много водо-
любиви и горски птици.

Пътеката е маркирана от 
сдружение "Зелена Стран-
джа". Съвместно със сдру-
жение "Съмишленици за 
Присад" предстои поставя-
не на информационна та-
бела на центъра на селото, 
както и изграждане на къто-
ве за отдих по пътеката.

Проучването за този 

маршрут започна през фев-
руари 2020 г. по желание 
на Ванча Байлова - кмет-
ски наместник на село При-
сад тогава. На 28 февруа-
ри се навършва една годи-
на от нейната нелепа смърт 
при автомобилна злополу-
ка. Затова новият маршрут 
се посвещава на нейно име 
и ще се нарича "Екопътека 
Ванча".

Пътеката е и част от но-
вия туристически пътево-
дител за еднодневни марш-
рути в Бургаски регион на 
Зелена Странджа - www.
gotostrandja.com. Това е и 
първият маркиран маршрут 

от пътеводителя.
Освен че улеснява пеше-

ходният достъп до брега на 
Мандренското езеро и раз-
крива красиви и диви мес-
та сред природата в бли-
зост до Бургас, маршрутът 
показва също къде са оти-
шли боклуците, завлечени 
от река Средецка и други 
по-малки реки при наводне-
нията тази зима. След спа-
дането на нивото на езе-
рото по брега му са оста-
нали тонове пластмасови 
отпадъци.

От двете сдружения - "Зе-
лена Странджа" и "Съмиш-
леници за Присад" плани-

рат официално откриване 
на "Екопътека Ванча" 

тази пролет, по 
време на кое-

то ще преминат по марки-
рания маршрут, но също ще 
организират и акция за по-
чистване на брега на езе-

рото, а за децата обещават 
много забавни игри. Всички 
желаещи да се включат ще 
бъдат добре дошли.

Бîæî НИКОЛОВ

Отборът на „Созопол“ 
се подсили с още един 
млад перспективен полу-
защитник. Иван Караи-
ванов е седмото ново по-
пълнение на втородиви-
зионния тим от начало-
то на пролетния дял от 
първенството. Морски-
ят тим има политика да 
привлича млади перс-
пективни състезатели, 
на които да развива ка-
чествата, за да вървят 
нагоре към Първа и Вто-
ра лига. Това е пореден 
шанс за младия футбо-
лист да покаже своите 

качества в професионал-
ния футбол. Иван Караи-
ванов направи в края на 
февруари неофициален 
дебют с екипа на „Созо-
пол“, през втората част 
в контролата с „Янтра“ 
(Габрово), завършила 
1:1 в Стара Загора, като 
показа, че имa качества 
да се бори с конкурен-
цията в тима. Маргарит 
Димов не се притеснява 
да дава шанс на млади-
те футболисти, а той са-
мият смята, че това е пъ-
тят един отбор да върви 
нагоре, да надгражда по-
степенно и да се разви-
ва положително. Все по-

вече колеги у нас трябва 
да последват примера на 
специалиста, за да мо-
гат българските отбори 
да берат плодовете след 
време и да има кадри за 
националния отбор.

Иван Караиванов е по-
редното ново име в със-
тава на Маргарит Ди-
мов. Дефанзивният по-
лузащитник, който е ро-
дом от Чепеларе, роден 
на 7 март 2000 година, бе 
картотекиран в послед-
ния ден преди гостува-
нето на „Добруджа“. За 
последно Караиванов 
игра в състава на „Ро-
допа“ (Смолян), а пре-

ди това бе съотборник в 
„Атлетик“ (Куклен) с друг 
бивш футболист на „не-
бесносините“ - Иван Ан-
гелов, който сега играе 
в тима от Смолян. Кара-
иванов е преминал през 
двете пловдивски шко-
ли на „Ботев“ и „Локо-
мотив“, като има само 
добри отзиви за него от 
"смърфовете" и "канар-
четата".

Пожелаваме му здра-
ве, успехи и незабрави-
ми мигове с екипа на 
"небесносините", за да 
радва верните привър-
женици на „Арена Со-
зопол“!
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„Созопол“ привлече 
полузащитника Иван 

Караиванов

На 28 февруари в гр. Черноморец се про-
веде традиционният футболен турнир за 
деца в памет на Дани Джардов, който по-
ради пандемията бе отложен от ноември. 
Първият пас бе на кмета на община Созо-
пол Тихомир Янакиев, който откри турнира. 
Футболна Академия „Созопол“ записа две 
победи и едно равенство. „Созопол“ надде-
ля над домакините от ,,Свети Никола" (Чер-
номорец) с 2:0 и ,,Странджа'' (Средец) с 5:1. 
След оспорвана битка с бургаския отбор 
и дузпи, купата грабна отборът на „Нефто-
химик“, а „Созопол“ остана на второ мяс-
то. В надпревара за трето и четвърто мяс-
то бяха децата на Черноморец и Средец 
като бронза грабна отборът на Средец, а 
на последно място се класираха домаки-
ните. Михаил Янакиев от Футболна Акаде-
мия „Созопол“ получи индивидуална награ-
да за най-красив гол на турнира.

Малкият терен събра невероятни емоции 
и превърна денят в празник. Община Со-
зопол се бе погрижила за всички бъдещи 
футболни звезди, като им осигури лаком-
ства за повече сила.

Футболен турнир в Черноморец  
се превърна в истински празник за децата

„Зелена Странджа” и „Съмишленици за Присад“ 
посвещават новия екомаршрут на Ванча Байлова

Екопътеката ще носи името на Ванча Байлова (на първа линия), която при-
живе поде инициативата



Паметникът на Лер-
монтов ще представлява 
кръст, който ще бъде из-
дигнат на мястото на съ-
ществуващата плоча, а 
самата тя ще бъде вгра-
дена в него. Макет на 
проекта бе представен от 
кмета Янакиев на ембле-
матичното място в деня 
на честването на 143-та-
та годишнина от Осво-
бождението на Созопол, 
а негов автор е почет-
ният гражданин и изку-
сен художник Иван Бах-
чеванов.

Вече се обсъжда и 
най-подходящото мяс-
то за поставянето на па-
метника на Дякона, като 
при всички случаи това 
ще бъде на една от алеи-
те около фонтана в град-

ската градина. Мястото е 
любимо както на жители-
те на града, така и на хи-
лядите туристи, които го 
посещават всяка година, 
и има достатъчно прос-
транство за събиране на 
хора при ритуали по по-
лагане на венци и цветя. 
Повод за подемането на 
инициативата бе 148-ма-
та годишнина от обесва-
нето на Васил Левски, в 
негова памет и почит към 
множеството му идеи и 
дела за революция и ос-
вобождение на Родина-
та, и следствие на реше-
ние по докладна записка 
№459/05.06.2020 г., вне-
сена от председателя на 
Общински съвет Георги 
Пинелов.

Както се посочва и в 
докладната, на бележити 
дати созополчани чувст-

ват празнота от това, че 
няма къде да поставят 
цветя и да отдадат почит 
на най-великия българ-
ски революционер. Из-
работването и поставя-
нето на паметника цели 
да запълни тази празни-
на в сърцата на жители-
те на хилядолетния град, 
да обогати обществе-
ния живот на града и да 
даде възможност бъде-
щите поколения да бъ-
дат близо до Апостола 

на свободата.
Иван Бахчеванов има 

разработен проект на 
бюст-паметник на Лев-
ски, който може да бъде 
видян в Художествена-
та галерия в града, и 
авторът го дарява без-
възмездно на Община 
Созопол. Той предла-
га изработка на брон-
зов бюст, разположен 
на каменен постамент, с 
обща височина на твор-
бата - 2,70м. Необходи-

мата сума за материали 
за изработка на памет-
ника на Левски е в раз-
мер на 13 000 лв.

„Макар и роден в Бур-
гас, аз съм влюбен в Со-
зопол и най-доброто, ко-
ето съм направил като 
художник и творец, съм 
го направил именно тук. 
Не мога да си представя 
живота без атмосфера-
та на този град”, споде-
ля нееднократно худож-
никът Бахчеванов.

За изработката на па-
метниците Община Со-
зопол обяви дарителска 
сметка за набиране на 
необходимите средства. 
Всеки желаещ да допри-
несе за това дело, може 
да го направи на следна-
та банкова сметка:

Баíêîва ñìåтêа íа  
Оáùèíа Ñîçîïîë

ïðè Цåíтðаëíа êîîïå-
ðатèвíа áаíêа:

IBAN: BG 54 CECB 
97908479 9626 02

Кîä ïî Вèä ïëаùаíå: 
445100

Основание: Изграждане 
паметник Левски/

Лермонтов (според 
Вашето желание)

Паралелно с дарява-
нето на средства е нуж-
но дарителят да подпише 
два екземпляра на дого-
вор за дарение, в кой-
то изрично да бъде по-
сочена волята на дари-
теля, а именно: „изграж-
дане паметник на Лев-
ски/Лермонтов“. Форму-
ляр е наличен в клоно-
вете на ЦКБ, както и на 
сайта на Община Созо-
пол. За да бъде регистри-
ран, договорът в два ек-
земпляра следва да бъде 
предаден в Център за ад-
министративно и инфор-
мационно обслужване 
(фронт-офис) или скани-
ран и изпратен на е-mail: 
obshtina@sozopol.bg .

Той върна лентата на-
зад и припомни, че общи-
ната  миналата година е 
била с пет от възможни 7 
нарушени финансови по-
казателя, заради което 
Министерството на фи-
нансите е изискало План 
за финансово оздравя-
ване и е наложило огра-
ничения в харчовете за 
Капиталовата програма. 
Сега, след една година, 
благодарение на добра-
та работа на екипа и на-
ложената финансова дис-
циплина община Созопол 
свети в червено само с 
един финансов показа-
тел. В отговор на въпрос 
на общински съветник, 
той обясни, че до края на 
годината и този показател 
ще бъде изпълнен.

„Философията на Бю-
джет 2021 е да се запази 
финансовата стабилност 
на общината и да преми-
нем през този турбулен-
тен период сравнително 
спокойно“, подчерта гра-
доначалникът пред об-
щинските съветници.

Бюджетът на Общи-
на Созопол е 23 225 000 
лв., от които са планира-
ни собствени приходи на 
стойност 16 658 909 лв., от 
които 1 972 830 лв. е ин-
вестиционната програма. 
Предстои  да бъдат раз-
платени  2 100 000 лв. по-
гашения към банки.

Конструктивният диа-
лог бе често нарушаван 
от общинските съветни-

ци от опозицията, които 
избягваха дебата по съ-
ществo. 

Освен бюджета за 2021 
година, общинските съ-
ветници приеха и План-
сметка на приходите и 
разходите по осигурява-
не на съдове за съхраня-
ване на битовите отпадъ-
ци, събиране на битови-
те отпадъци и транспор-
тирането им до депа или 
други инсталации и съоръ-
жения за обезвреждане-
то им, проучване, проек-
тиране, изграждане, под-
държане, експлоатация, 
закриване и мониторинг 
на депата за битови от-
падъци или други инста-
лации или съоръжения за 
обезвреждане на битови 
отпадъци, почистване на 
уличните платна, площа-

дите, алеите, парковете и 
други територии от насе-
лените места, предназна-
чени за обществено полз-
ване на територията на 
община Созопол за 2021 
година.

Одобрена бе и структу-
рата и общата численост 
на общинска администра-
ция Созопол. По време 
на разискванията кметът 
Янакиев обясни, че числе-
ният състав на общинска-
та администрация е нама-
лен с близо 8,5% досега, 
което е критичен мини-
мум, за да може Община-
та да предлага качестве-
ни услуги на гражданите. 
Тази мярка също е част 
от финансовата дисци-
плина, изисквана по пла-
на за оздравяване. От-
носно въпрос за  увели-

чените средства за запла-
ти, той обясни,че част от 
тази сума е за изискване-
то за увеличение на мини-
малната заплата, което от 
своя страна води да уве-
личение на заплатите на 
различни служители.

Въпрос бе зададен и 
за новата длъжност на 
експерт по етнически и 
демографски проблеми. 
Кметът Тихомир Янакиев 
разясни, че това е нова 
длъжност, която отгова-
ря на съвременните из-
исквания и очаквания за 
решаване на проблемите 
в тази сфера.

Без дебати премина 
гласуването на доклад-
на записка на кмета Ти-
хомир Янакиев за полу-
чаване на временен без-
лихвен заем от централ-

ния бюджет в размер на 
394 621,39 лв. по реда на 
ПМС №221/20.08.2020 г. 
Тези средства са необ-
ходими за разплащане на 
задълженията на Община-
та към фирмата-изпълни-
тел на проекта за ремонт 
на рибарското пристани-
ще. Те ще бъдат възста-
новени на по-късен етап 
от Държавата и става въ-
прос за окончателно пла-
щане по този проект.

Общинските съветници 
единодушно приеха  До-
клад за 2020 г. по изпълне-
нието на плана за дейст-
вие на Община Созопол 
за изпълнение на област-
ната стратегия за интег-
риране на българските 
граждани от ромски про-
изход и други граждани в 
уязвимо социално поло-
жение, живеещи в сходна 
на ромите ситуация 2018 – 
2020 година, както и Отчет 
за дейността на Местна-
та комисия за борба сре-
щу противообществени-
те прояви на малолетни-
те и непълнолетните (МК-
БППМН) в Община Созо-
пол за 2020 г.

16-ото редовно заседа-
ние на Общински съвет 
Созопол се проведе он-
лайн под ръководството 
на председателя на Об-
щинския съвет Георги Пи-
нелов и бе излъчвано ди-
ректно. То започна с пи-
тания към кмета Тихомир 
Янакиев.  Общинските съ-
ветници се интересуваха 
от случващото се на ул. 
"Ропотамо", готовността 

за предстоящия туристи-
чески сезон, поставянето 
на подземни контейнери, 
изграждането на памет-
ника на Левски, асфалти-
рането на пътища и улици, 
както и за нерегламенти-
раните сметища край с. 
Равадиново.

По време на питани-
ята стана ясно, че все 
още се чака разрешение 
от НИНКН за поставя-
не на подземни контей-
нери за отпадъци в Ста-
рия град. Ще бъде заку-
пен репатриращ автомо-
бил, т. нар. "паяк", а също 
така се предвижда да бъ-
дат почистени от расти-
телност пътните артерии. 
На въпрос за отварянето 
на пенсионерските клу-
бове, кметът отговори, 
че предвид  все още не-
ясната ситуация с коро-
навируса и предприети-
те епидемиологични мер-
ки, най-вероятно отваря-
нето им ще стане в края 
на м. март.

След питанията към 
кмета, председателят на 
Общинския съвет Георги 
Пинелов направи триме-
сечен отчет за изразход-
ваните средства за ко-
мандировки, които за по-
следните четири периода 
са нулеви.

Общинските съветни-
ци разгледаха и една из-
вънредна докладна, коя-
то касае избор на пред-
ставител на Община Со-
зопол на общото събра-
ние на ВиК асоциацията 
в Бургас.
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Стартира кампания за изграждане на 
паметници на Левски и Лермонтов

Янакиев: Философията на  
Бюджет 2021 е да преминем спокойно  

през този турбулентен период

Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

Футболен турнир в Черноморец  
се превърна в истински празник за децата

УВЕДОМЛЕНИЕ

Съгласно изискванията на чл.4, ал.2 от Наредба за ус-
ловията и реда за извършване на оценка на  въздейст-
вието върху  околната среда, възложител (собственик): 
Златан Андреев Тодоров уведомява администрацията 
на Община Созопол, засегнатото население и РИОСВ-
Бургас за инвестиционните си намерения, във връзка с 
внасянето на проекти за издаване за разрешително за 
строеж на допълващо застрояване магазин за хранител-
ни стоки и плътна ограда по границата с УПИ VIII-1020” 
в собствено УПИ IV – 1020, кв.85, гр.Созопол.

За информация: 
Арх. Гергина Симеонова Ставрева
Гр. Созопол, ул. Яни Попов 14
GSM: 0898 49 06 28



Международният ден за 
борба с тормоза в учили-
ще се отбеляза за осма го-
дина, благодарение на Об-
щина Созопол, Местната 
комисия за борба с проти-
вообществените прояви на 
малолетни и непълнолет-
ни лица и ангажираността 
на ръководствата и препо-
давателите от училищата в 
община Созопол. 

Традиционно учениците 
от цялата община носеха 
розови фланелки, израбо-
тиха тематични пана, сло-
жиха печати с надпис "Stop 
на тормоза в училище" и се 
забавляваха със спортни 
занимания.

Глобалната инициатива 
подкрепиха възпитаници-
те на училищата в Созо-
пол, Черноморец, Росен и 
Равна гора. В Деня на ро-
зовата фланелка традици-
онно Община Созопол и 
МКБППМН предостави на 
учениците розови фланел-
ки, които да облекат. Този 
цвят на блузките символи-
зира тяхната позиция и не-
приемане на тормоза в учи-
лище, както е и знак на съ-
причастност с децата, кои-
то са жертва на насилие в 
учебните заведения. Те по-
ставиха печати на китките 
си и ясно заявиха своята 
позиция - ТОРМОЗЪТ СПИ-
РА ДОТУК!

Във всяко училище бяха 
изработени пана, с които 
децата апелират да не до-
пускаме в себе си агресия, 

страх и омраза и да се бо-
рим с тормоза ежедневно, 
а не само в този ден. „Нека 
бъдем по-добри!”- бе посла-
нието на възпитаниците на 
ОУ "Христо Ботев" в гр. Чер-
номорец.

В ОУ "Отец Паисий", с. 
Равна гора, всички уче-
ници очакваха с нетърпе-
ние края на учебните часо-
ве. След последния звънец 
децата се събраха в двора 
на училището, където сред 
смях и веселие се прове-

доха щафетни игри. Обле-
чени в розови фланелки 
с надпис „Не на тормоза, 
но не за ден!”, те преме-
риха сили в бурна надпре-
вара. Очакваха с нетърпе-
ние и печата на ръцете си 
„STOP на тормоза в учили-
ще”. Бяха направени и къ-
тове в училището, посвете-
ни на темата.

Щастливи, запъхтени, 
изпълнени с нови сили и 
енергия, всички се върна-
ха в класните стаи, за да 

продължат да се учат да 
бъдат достойни граждани 
и хора.

Поради противоепиде-
мичните ограничения ръко-
водството на Общинска ад-
министрация не организи-
ра среща с децата в сгра-
дата, но макар от разстоя-
ние, показа своята подкре-
па и съпричастност към уче-
ниците, обличайки розови 
фланелки. 

Историята за розовата 
фланелка започва през 2007 

година като протест срещу 
инцидент, свързан с тормоз 
в училище в Канада. При от-
криването на учебната го-
дина група ученици докара-
ли до плач един деветокла-
сник, като му се подиграва-
ли и тормозили, че дошъл с 
розово поло. На следващия 
ден двама ученици – Травис 
и Дейвид, решават да заку-
пят и разпространят сред 

съучениците си 50 розови 
тениски в подкрепа на тех-
ния приятел.

Тази инициатива бързо 
става популярна сред дру-
ги училища като „Ден на ро-
зовата фланелка“ и през 
2008 година премиерът на 
Британска Колумбия обя-
вява този ден от февруа-
ри за ден срещу тормоза в 
училище.

Учениците отбелязаха Световния 
ден на розовата фланелка
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Вåñтíèê „Ñîçîïîë” èçëèçа ïðåç ñåäìèца в ïåтъê.
Рåäаêтîð: Маðèя Наéäåíîва, 

тåë.: 0550 2 57 04, e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

„За нас, българите, 3-ти 
март е дата, олицетворя-
ваща свободата във всич-
ките й аспекти: духовен, 
културен, социален, ико-
номически и физически”, 
каза г-н Янакиев и допъл-
ни „3-ти март символизи-
ра и края на една съдбов-
на неправда, а именно 5-ве-
ковното османско робство. 
Защо съдбовна неправда? 
Защото през 1396 година 
петвековен мрак се спус-
на над народ с хилядолет-
на история, народ, който е 
дал своя принос в култура-
та, народ, спрял арабските 
пълчища на шейх Маслама 
през 718 година, народ, кой-
то чрез Кирил и Методий 

дава кирилицата на брат-
ски нему народи, народ, 
който не е губил бойно зна-
ме в битка, народ велик и 
горд!” и завърши гордо: „Да 
живее БЪЛГАРИЯ!”.

Редом с представител-
ния блок на Флотилия бой-
ни и спомагателни кора-
би при ВМС с командир на 
пункт за базиране Бургас 
кап. I-ви ранг Дарин По-
пов, към Паметната арка 
в градската градина се от-
правиха председателят на 
ОбС Георги Пинелов, об-
щински съветници, зам.-
кметовете Румен Кисьов и 
Тодор Дамянов, служители 
на Общинска администра-
ция, представители на по-
литически партии и НПО. 
След чувственото изпълне-

ние на стихотворението „Аз 
съм българче” на 6-годиш-
ните малчугани от ДГ „Здра-
вец”, в чест на загиналите 
за свободата, всички пад-
наха на колене, след кое-
то поднесоха своите венци 
и цветя и се отправиха към 
храм „Св. Георги Победо-
носец”, където бе отслуже-
на панихида от отец Иван и 
отец Димитър.

С военна церемония по 
издигане на флаговете и 
поднасяне на венци и цве-
тя бе почетена паметта на 
загиналите за свободата на 
България и в град Черномо-
рец. В честванията се вклю-
чиха кметът Росен Деспов, 
председателят на Обс Ге-
орги Пинелов и общински 
съветници.

С тържествени ритуали  
и въздействащи рецитали бе почетен 
Националният празник на България

Председателят на ОбС-Созопол и общински съветници присъстваха на тър-
жествата в Черноморец

Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

Ученици от ОУ „Христо Ботев”, гр. Черноморец

Ученици от ОУ "Отец Паисий", с. Равна гора



Интервю на  
Ина ПЕТРОВА

- Г-н Попов, ще има труд-
ности по издаването на тех-
нически паспорт на жилище-
то, от гледна точка на съби-
рането на средствата, нали-
чието на празни апартамен-
ти, неяснотите около него? 

- Трудностите са очевадни. 
Вземането на решение едва 
ли ще се окаже съществен про-
блем, защото то е чисто фор-
мално. Чисто организационно 
и финансово много силно се 
съмнявам, че ще е изпълнимо 
в голяма част от сградите. Раз-
бира се, ще има изключения, в 
които голяма част от собстве-
ниците са достатъчно сплотени 
и ще вземат решение. Но пре-
обладаващата част от хората 
не разбират каква е специфи-
ката на този паспорт и защо е 
важно да го има. Не сме сви-
детели на масивна информа-
ционна кампания от страна на 
местните администрации, в 
които лесно и смилаемо да се 
обясни на хората защо е не-

обходимо изваждането на та-
къв паспорт. Още повече, че в 
медийното пространство летят 
едни странни предположения,  
на първо място за цената, на 
второ – ако не се спази срокът 
какво ще се случи.

- Каква е истината? Ще се 
стига ли до съдебни дела и 
намеса на частни съдебни 
изпълнители?

- Чуха се тези, че ЧСИ ще 
ни дават на съд. В действи-
телност такава възможност е 
предвидена, кметът на общи-
ната може да възложи изгот-
вянето на технически паспорт, 
в случай че общото събрание 
не вземе такова решение или 
не изготви самия паспорт. Тук 
е спорен моментът кога кме-
тът ще има правомощията да 
може да възложи на външна 
фирма за сметка на собстве-

ниците това – при липса на ре-
шение, или при липса на изгот-
вен паспорт. Въпреки че зако-
нът казва, че до 2021 г. всич-
ки сгради трябва да са с пас-
порт. В крайна сметка цялата 
отговорност е вменена на соб-
ствениците, но от друга страна, 
местната администрация не си 
е свършила добре работата, за 
да може да се изисква от соб-
ствениците да направят някак-
ви разходи, без да имат инфор-
мация за какво е нужно това 
нещо. А всъщност са засегна-
ти много голям брой домакин-
ства, повече от 47% от населе-
нието живее в такъв тип сгра-
ди. Без местната власт, която 
да направлява този процес, 
това чисто и просто няма да се 
случи. Трудно се налага колек-
тивна отговорност, не знам по 
какъв ред кметът ще завежда 
дело, по какъв ред ще се кон-
ституират ответници, тъй като 
голяма част от апартаментите 
са необитаеми, други собстве-
ници са в чужбина, едно такова 
производство ще е много дълго 
и скъпо. Това ще създаде опа-

сен прецедент от гледна точка 
на това, че собствениците, ко-
ито трайно отсъстват, няма да 
имат право на защита. Не виж-
дам как ще се осъществи този 
процес масово, единици ще са 
сградите, които ще си изготвят 
паспорт. Безпредметно е да се 
залага срок за нещо, което е 
ясно, че ще е неизпълнимо в 
този срок.  

- Все пак ще има ли по-
следствия за хората, които 
не се организират навреме 
или по друга причина не спа-
зят срока?

- Това е решение на всяка 
една администрация, в чийто 
район има такива сгради. Но за 
момента виждаме пълна пасив-
ност от всички. На този етап 
ние сме подготвили писмо, ко-
ето да пуснем до общините, за 
да кажат какво мислят.

- Изпълними ли са сроко-
вете, ако хората започнат 
сега да възлагат изготвяне-
то на паспортите?

- 2022 година е след при-
близително 8 месеца, а само-
то обследване, техническа-
та работа, която трябва да се 
свърши, при някои докумен-
тацията е доста разпръсна-
та, трудно може да се събере 
и това ще отнеме доста пове-
че от това време. Което озна-
чава,  че може да не влязат в 
този срок. 

- Вашият съвет към дома-

кинствата, които съвестно 
искат да си извадят техни-
чески паспорт?

- Да започнат възможно най-
скоро. Трябва или да се отло-
жи самият срок още веднъж 
и този път заинтересованите 
страни да си свършат работа-
та както трябва и да има стро-
ен механизъм. Или изрично да 
се каже, че няма да се нала-
гат санкции. Иначе се създава 
една излишна паника.

- Какви суми средно ще 
трябва да заделим за тех-
ническия паспорт?

- Няма средна цена, която да 
бъде определена за кв. м. Вся-
ка сграда има свои специфики 
- една е цената на панел, дру-
га на ЕПК, друга - на тухлена. 
Може да се предположи само, 
което е доста субективно, че 
цената би била между 0,50 и 
3-4 лева на кв. м.  

- Ще искате ли официално 
отлагане на мярката? 

- Като за начало искаме раз-
яснения, чакаме все още отго-
вори и след като ги получим, 
ще вземем решение. Ние като 
Асоциация на дружествата, 

управляващи етажна собстве-
ност, имаме доста членове на 
нашата организация, които уп-
равляват 4000 сгради в режим 
на етажна собственост. Вижда-
ме, че се засилва  притеснени-
ето на хората и въпросите са 
много. Ако се проведе инфор-
мационна кампания и се даде 
една отсрочка, може би ще се 
постигне целта. 

- А целта в крайна смет-
ка каква е, за какво ще ни 
помогне  техническият пас-
порт?

- Целта е да се паспорти-
зират сградите, за да добием 
най-сетне след толкова годи-
ни представа в какво състоя-
ние е сградният фонд и какви 
мерки ще се предприемат да 
се обнови в даден момент. За-
щото експлоатационният срок 
на първите панелки от 60-те го-
дини наближава, на някои е 
изтекъл. За по-новите сгради 
техническият  паспорт ще по-
могне, защото той има особе-
на част, в която се дават  пре-
поръки кога трябва да се на-
правят някакви ремонти. То-
ест това е една карта какво 
трябва да се направи в бъде-
ще. Сега домоуправителите 
нямат абсолютно никакъв сти-
мул, голяма част събират едни 
пари и плащат едни сметки. 
Говори се постоянно за енер-
гийна ефективност, всеки гле-
да да стигне до нулева енер-
гийна ефективност, светът 
върви в тази посока. Старото 
строителство остана на заден 
план и за него не се полагат 

грижи. Програмата за енер-
гийна ефективност 2015-16 го-
дина даде своите резултати, 
но глътна огромен финансов 
ресурс. Държавата няма та-
къв ресурс да санира всички 
сгради. Санираха се 2000 сгра-
ди, което на фона на останали-
те хиляди такива сгради е ни-
щожен процент. Така че тех-
ническият паспорт е първата 
мярка, която следва да бъде 
изпълнена, за да се продъл-
жи напред, а целта е обновя-
ване на нашите сгради, иначе 
те ще замрат.

Чф
5-8 МАРТ 2021 15Ламбро Попов е секретар на Асоциацията на дру-

жествата, управляващи етажна собственост. Сдру-
жението си поставя за цел да се бори с липсата на 
ангажираност и отговорност сред живущите в сгра-
дите чрез максимално информиране за правата и 
задълженията в рамките на етажната собственост. 
При общо 1 860 000 сгради в режим на етажна соб-
ственост в България, или 47% от всички жилища у 
нас, асоциацията е на мнение, че трябва да се обър-
не сериозно внимание върху проблема чрез: проме-
ни в Закона за управление на етажната собственост, 
които да включат активно всички собственици в уп-
равлението, чрез сдружаването им; задължителна 
паспортизация на старите сгради, както и информа-
ционна кампания за правата и задълженията на соб-
ственици при участието в управлението на сгради в 
режим на етажна собственост. Разговаряме с Лам-
бро Попов за задължението всички сгради да имат 
издаден технически паспорт до 2022 година.

Събеседник

Ламбро Попов:

Завеждането на дела за  
липса на технически паспорт  
ще създаде опасен прецедент

Предполагаемата цена е между 0,50 и 3-4 лева на кв.м  
жилищна площ, казва секретарят на Асоциацията на 
дружествата, управляващи етажна собственост

З А П О В Е Д
№ 119 / 01.03. 2021 г.

 На основание чл.44 ал.1 т.7 от ЗМСМА,чл.35 ал.1 от ЗОС, 
чл.88 от НРПУРОИ, протоколно решение № 81 прието на 10-
то заседание на Общинския Съвет гр.Сунгурларе, проведено 
на 23.07.2020 г. 

З А П О В Я Д В А М :
 І. Откривам процедура за провеждане на публичен търг с 

явно наддаване за продажба на недвижими имоти частна об-
щинска собственост в гр.Сунгурларе, Община Сунгурларе, обл.
Бургас,както следва:

 1. Недвижим имот – частна общинска собственост, нахо-
дящ се в гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и 
складови дейности с площ 7330 кв.м., съставляващ УПИ І квар-
тал 115 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4041/05.12.2019 
г., при начална цена 52044.00 лв. без ДДС /Петдесет и две хи-
ляди четиридесет и четири лева без ДДС/;

2. Недвижим имот – частна общинска собственост, нахо-
дящ се в гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и 
складови дейност площ 9310 кв.м., съставляващ УПИ ІІІ квар-
тал 115 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4043/05.12.2019 
г., при начална цена 66102.00 лв. без ДДС /Шестдесет и шест 
хиляди сто и два лева без ДДС/;

 3. Недвижим имот – частна общинска собственост, находящ 
се гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и скла-
дови дейности с площ 9690 кв.м., съставляващ УПИ ІV квар-
тал 115 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4044/05.12.2019 
г., при начална цена 68800.00 лв. без ДДС /Шестдесет и осем 
хиляди и осемстотин лева без ДДС/;

 4. Недвижим имот – частна общинска собственост, находящ 

се в гр. Сунгурларе, а именно: терен терен за производствени и 
складови дейности с площ 3194 кв.м., съставляващ УПИ V квар-
тал 115 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4045/05.12.2019 г., 
при начална цена 22678.00 лв. без ДДС /Двадесет и две хиляди 
и шестстотин седемдесет и осем лева без ДДС/;

5. Недвижим имот – частна общинска собственост, находящ 
се в гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и скла-
дови дейности с площ 4919 кв.м., съставляващ УПИ VІ квар-
тал 115 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4046/05.12.2019 
г., при начална цена 34925.00 лв. без ДДС /Тридесет и четири 
хиляди и деветстотин двадесет и пет лева без ДДС/;

6. Недвижим имот – частна общинска собственост, находящ 
се в гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и скла-
дови дейности с площ 5404 кв.м., съставляващ УПИ ІІІ квар-
тал 116 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4049/05.12.2019 
г., при начална цена 38368.00 лв. без ДДС /Тридесет и осем 
хиляди и триста шестдесет и осем лева без ДДС/;

7. Недвижим имот – частна общинска собственост, находящ 
се в гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и скла-
дови дейности с площ 8727 кв.м., съставляващ УПИ ІV квартал 
116 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4050/05.12.2019 г., при 
начална цена 61963.00 лв. без ДДС /Шестдесет и една хиляди 
и деветстотин шестдесет и три лева без ДДС/;

8. Недвижим имот – частна общинска собственост, находящ 
се в гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и скла-
дови дейности с площ 5475 кв.м., съставляващ УПИ V квартал 
116 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4051/05.12.2019 г., при 
начална цена 38873.00 лв. без ДДС /Тридесет и осем хиляди и 
осемстотин седемдесет и три лева без ДДС/;

9. Недвижим имот – частна общинска собственост, находящ 
се в гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и скла-
дови дейности с площ 4411 кв.м., съставляващ УПИ VІ квар-
тал 116 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4052/05.12.2019 
г., при начална цена 31319.00 лв. без ДДС /Тридесет и една 
хиляди и триста и деветнадесет лева без ДДС/;

10. Недвижим имот – частна общинска собственост, находящ 
се в гр. Сунгурларе, а именно: терен за производствени и скла-
дови дейности с площ 5289 кв.м., съставляващ УПИ VІІ квар-
тал 116 по ПУП на града, актуван с АЧОС № 4053/05.12.2019 
г., при начална цена 37552.00 лв. без ДДС /Тридесет и седем 
хиляди петстотин петдесет и два лева без ДДС/.

 ІІ. Утвърждавам тръжна документация за всеки имот по-от-
делно съдържаща : заявление за участие, заявление за липса 
на задължения към Общината, декларации -2 броя, проекто – 
договор, копие от скица, копие от акт за собственост, копие от 
лицензирана оценка, копие от заповедта за търга и копие от ре-

шение на Общинския съвет
 ІІІ . Цена на един комплект тръжни документи 0,2 % от стой-

ността на началната тръжна цена на обекта, не по-малко от 50 
лв. без ДДС, съгласно приложение по чл. 47, раздел ІІІ точка 2 
от Наредба за определяне и администриране на местните такси 
и цени на услуги на територията на Община Сунгурларе, плати-
ми в касата на Общината и се получават в стая № 6, І-ви /над 
партер/ етаж на Община Сунгурларе.

 ІV. Депозитна вноска за участие в търговете е 10% от начал-
ната тръжна цена на всеки имот и се внася в касата на Община-
та или по банков път по сметка BG 86 UNCR 70003321757314, 
Уникредит Булбанк АД :UNCRBGSF

 V. Оглед на имота – предмет на търга се извършва все-
ки работен ден с

представител на общината, след закупуване на тръжната 
документация.

 VІ.Търгьт ще се проведе на 31.03.2021 г. от 10.00 часа в за-
седателната зала на Общината, І-ри /над партер/.

 VІІ.Документи за участие в търга се приемат до 12.00 часа на 
30.03.2021 г. в деловодството на Община Сунгурларе, партерен 
етаж, в запечатан непрозрачен плик, адресиран и подпечатан.

 VІІІ. Собствеността върху предмета на търга се прехвър-
ля след окончателното заплащане на предложената цена, да-
нък прехвърляне – съгласно чл. 35 ал. 2 от НОРМДТ на Общи-
на Сунгурларе, стойността на разходите, направени от Общи-
ната за изготвянето на оценките, платими в седемдневен срок 
от датата на получаване на писмено уведомление, с което му 
предлага сключването на договор.

Д-Р ГЕОРГИ КЕНОВ : п.
Кмет на Община Сунгурларе



Исторически музей - 
Поморие

Вятърните мелници в Анхи-
ало са придавали особено 
очарование и колорит на 
крайморското ни градче. Те 
посрещали всеки новоприс-
тигнал гост приветливо по-
махвайки с „широките си 
платнени криле” (из писмото 
на П. К. Яворов до сестра му 
Екатерина Крачолова от 8 
септември 1899 г.). Първите 
запазени писмени сведения 
за тях откриваме в „Бележки 

за градовете оттатък Балка-
на” на полковник Енехолм и 
в „Статистическа таблица на 
Северна Румелия” на Дюга-
мел. И двамата автори са 
участници в Руско-турската 
война от 1828 - 1829 г. От Дю-
гамел научаваме, че вятър-
ните мелници в Анхиолска 
каза (обхващаща цялото 
крайбрежие на Черно море 
от Месемврия до Сан Стефа-
но) са 24 на брой. А Енехолм 
с възхита отбелязва, че голя-
мото число мелници в Анхи-
ало „му придават отдалеч 

твърде живописен изглед”. 
Управляващият руското ви-
цеконсулство във Варна 
Александър А. Олхин съоб-
щава през 1862 г., че поради 
търговията на жито около 
града са построени много 
мелници. К. Иречек, посетил 
Анхиало малко след Осво-
бождението, споделя своите 
впечатления: „При входа ни 
посрещат неизбежните вя-
търни мелници, кръгли ка-
менни или дървени кули с го-
леми платнени колела”. А 
две десетилетия по-късно А. 
Страшимиров ще напише, че 
по крайморската пясъчна 
ивица между Анхиало и ма-

настира „Св. Георги” се „ре-
дят гигантските анхиалски 
вятърници”.

Построяването на мелни-
ците и увеличаването на тех-
ния брой е свързано с ико-
номическия просперитет на 
Анхиало и нарастващите 
нужди на населението му от 
брашно и фураж за домаш-
ните животни. В тях се е ме-
лело житото от нивите и чиф-
лиците на Анхиало и околни-
те села. Мелниците, с харак-
терните си силуети, са слу-
жели и като ориентир в ко-
рабоплаването. Техните оч-
ертания могат да се видят 
отбелязани в някои морски 

карти от XIX в.
В Анхиало са съществува-

ли два вида вятърни мелни-
ци. Първият от тях е бил със 
зидана каменна конструк-
ция, с обособени три етажа. 
Първият етаж е служел за 
склад, вторият е бил жили-
щен, а на третия е бил мел-
ничният механизъм. Насоч-
ването на вятърната перка е 
ставало с помощта на подви-
жен покрив. Вторият вид – 
дървените, са били по-широ-
ко разпространени. Мелни-
цата е била монтирана върху 
зидана основа с височина до 
1.5 м над земята. Основата е 
била покрита с дървена ска-
ра, а в центъра се е намирал 
дебел дървен стълб, около 
който се е движела дървена-
та конструкция. Първият 
етаж е изпълнявал функция-
та на склад, а на втория се е 
намирал мелничният меха-
низъм. Покривът на мелни-
ците е бил двускатен. Греди-
те (адени) са били от 9 до 12 
на брой. Техните краища са 
били обримчвани с дебело 
въже, по което са били опъ-
вани триъгълни платна. Ве-
трилната им площ се кориги-
рала в зависимост от силата 
на вятъра. Мелничните камъ-
ни достигали до 2 м в диаме-
тър. Заточването им се е из-
вършвало два пъти в година-
та. Мелничарският занаят се 
е упражнявал само от анхи-
алци. В края на XIX в.- нача-
лото на XX в. по-голяма част 
от вятърните мелници са би-
ли разположени на провла-
ка, свързващ града със су-
шата. Други две дървени 

мелници и една с каменна 
конструкция са били разпо-
ложени на пясъчния хълм 
над източния плаж (сега ул. 
„Крайбрежна”). Картата на 
Анхиало отпреди пожара от 
1906 г. ясно илюстрира тях-
ното местоположение. Мел-
ница е била изградена и в 
непосредствена близост до 
храм „Преображение Госпо-
дне”. След пожара от 30 юли 
1906 г. голяма част от мелни-
ците изгарят. Градът е обез-
люден и нуждата от фураж и 
брашно рязко намалява. На-
стъпилото след войните ново 
увеличение на жителите на 
града с придошлите бежанци 
от Егейска Македония и Тра-
кия поражда необходимост-
та от възобновяване на ра-
ботата на дървените мелни-
ци по ивицата на провлака. 

В Анхиало идват да смелят 
житото си и селяните от 
околните села – Каменар, 
Лъка, Сарафово и др. След 
1925 г., когато се изгражда 
теснолинейната жп линия, 
свързваща Анхиало с Бур-
гас, населението на града 
започва да се снабдява с 
брашно от Бургас. Мелни-
чарският занаят запада. По-
следните съществуващи вя-
търни мелници на Г. Сама-
ров и Н. Нарлиев са били из-
местени от построената вал-
цова парна мелница на Д. 
Димитров.

Използвана литература:
Стефанов Д. „Вятърните 

мелници на Поморие” във в. 
„Партизански завет” бр. 17 
от 1989 г.

Стра нИ ца 16 5-8 Март 2021

РегиоН
След пожара от 1906 г. 
голяма част от тях изгарят

Вятърните  
мелници на Анхиало

Поморие - солниците и 
вятърните мелници, 1927 г.

През далечната 1953 година се запи-

сах да уча в гимназията в Поморие. 

Още през първия месец ми направи 

впечатление едно момче. То решава-

ше задачите на дъската без никакви 

затруднения. Трябваше да го догон-

вам. Скоро се запознахме. Сприяте-

лихме се. И това приятелство продъл-

жава и сега. Това е той, Теодоси Васи-

лев Гуджуков. Срещаме се почти вся-

ка година. Спомняме си за учениче-

ските години, но за развитието си в 

живота почти не споделяхме.

На 20 ноември 2020 година Теодоси 

ми се обади по телефона: „Ваньо, мо-

жеш ли утре в 11 часа да дойдеш в По-

морие?“
Естествено че аз веднага се съгла-

сих, без да зная повода. Оказа се, че 

ни е поканил уж да почерпи за неговата 

80-годишнина. Едва по-късно разбрах, 

че е удостоен със званието „Почетен 

гражданин на град Поморие”. Толкова 

много срещи имаме през годините, а 

той никога не ми е раз-

казвал за своите успехи. 

Трябваше едва сега да се 

поровя из Интернет, в 

бургаския вестник „Чер-

номорски фар”, за да нау-

ча повече за него. Посло-

вична скромност. 

Искаш ли да ти разка-

жа малко за моя живот в 

авиацията, сбъднатата 

моя мечта? Аз няма да 

бъда скромен като теб.

Това, което ще ти раз-

кажа, не е само моят жи-

вот. Това е животът на во-

енните пилоти.
Завърших военното 

училище за пилоти. Реа-

лизирах се в бойните час-

ти. Животът ни не беше 

лек, но желан. Водехме 

усилена подготовка де-

нем и най-вече нощем 

при всякакви метеороло-

гични условия. Трябваше 

да бъдем по-силни от вероятния про-

тивник. Такава беше международната 

обстановка тогава. Беше време на Сту-

дената война. Наричаха я Студена, но 

за нас тя бе твърде гореща. По време 

на моята служба в нашия полк загина-

ха 8 души, катапултираха и останаха 

живи 5 души, стотици аварийни ситуа-

ции при различни летци. Няколко при 

мен, една от които - спиране на двига-

теля във въздуха. 

Нашите семейства живееха при по-

стоянно напрежение. Всяко спиране 

на полетите преждевременно всяваше 

страх у тях. Няма да ти разкажа под-

робности. Някои от тях съм описал в 

книгата ,,На границата на възможно-

то”.
За мен остава удовлетворението от 

нашето приятелство. То не прекъсна 

през всичките тези години.

Живяхме и живеем на различни мес-

та, но сърцата ни са винаги заедно. 

За мен е чест, мой най-добри прия-

телю Теодоси!
Бъди здрав!

Полковник /з/ Иван Апостолов – 

военен пилот и инструктор Първи 

клас

читателска поща

Приятелство от десетилетия

Теодоси Гуджуков



Михаил КОЛЕВ

Футболен фен от Бургас 
притежава стотици билети 
от мачове, на които е при-
съствал. Страстта на Ни-
колай Стоянов, който е 
сред най-изявените при-
върженици на „Нефтохи-
мик“, да събира билети, се 
заражда през 1997 година, 
когато е едва на 11. По 
онова време „шейховете“ 
са в най-силния период от 
своята история. Онези, ко-
ито тогава посещаваха 
мачовете на отбора, пом-
нят, че входът на стадиона 
в комплекс „Лазур“ бе 
свободен, което не нала-
гаше продажбата на биле-
ти за домакинските срещи 
на тима.

След като отборът за-
вършва шампионат 
1996/1997 на второ място, 
най-доброто му постиже-
ние досега, „Нефтохимик“ 
излиза за пръв път на ев-
ропейската футболна сце-
на. Там правилата са дру-
ги и за да се присъства на 
двубой от Купата на УЕФА, 
гледайки на аванта мачо-
ве, е нещо немислимо. 

Жребият изправя бурга-
ския тим срещу норвежкия 
„Бран“ (Берген), а именно 
този двубой дава началото 
на колекцията на Николай 
Стоянов. За негово съжа-
ление, впоследствие той 
губи билета.

„Събирането на билети 
не е заради самата хар-
тия, а нещо много повече. 
По този начин трупам спо-
мени. Всеки един от тях 
оставя траен отпечатък в 
съзнанието ми на мигове 
на щастие и на тъжни таки-

ва. Разглеждайки ги годи-
ни по-късно, в главата ми 
изскачат случки и изживя-
вания от всеки един дву-
бой“, казва още той.

В колекцията присъст-
ват и билети от култови 
дестинации от България, 
които Николай е посетил, 
за да подкрепи любимия 
си отбор през годините. 
Такива има и от мачове на 
националния ни отбор, в 
това число и от Хърватия, 
Унгария и Румъния, когато 
нашите се изправяха сре-
щу въпросните държави в 
квалификации.  

Общата бройка на всич-
ки билети, които до момен-
та бургазлията е събрал, 
възлиза на около 100-150. 
Един от тях обаче му е по-
ценен от всички останали. 
Това е билетът от дома-
кинството срещу „Локомо-
тив“ (Москва) през 2000 го-
дина, когато „Нафтата“ се 
изправи срещу руския тим 
в мач от Купата на УЕФА.

„Тогава бяха златни го-
дини за „Нефтохимик“ и 
бургаския футбол като ця-
ло. Освен билета, пазя и 
един ключодържател, кой-
то тогава ми подари фен 
на „Локо“ (Москва)“, казва 
още Николай.

В колекцията му липсват 
билетите от останалите 
две домакинства в евро-
турнирите на „шейховете“ 
- срещу „Бран“ и „Омо-
ния“, като футболният фен 
се надява, че някой ден ще 
може да ги намери, за да 
запълни колекцията си от 
билети с европейските 
двубои на любимия му 
клуб. 

Силно се надява, че ако 

не той, то поне децата му 
ще имат шанса да изживе-
ят подобни мигове на ис-
тинско щастие от футбол-
ната игра в онези славни и 
силни години на „Нафта-
та“.

През последните години 
предвид това, че отборът 
се състезава основно в Б 
група, както и пандемията, 
която пък изцяло преуста-
нови присъствията по ста-
дионите, всичко това сил-
но ограничи хобито на бур-
газлията. 

За тази година е предви-
дено да бъде открит дълго-
очакваният фенклуб на 
„Нефтохимик“ и желание-
то на Николай е да пре-
достави билетите си там, 
където всеки фен ще може 

да се докосне до тях, ос-
вен колекциите от други 
фенартикули. 

Днес, макар и „зелени-
те“ да се намират в из-
ключително тежко и уни-
зително положение, 34-го-
дишният привърженик 
продължава да подкрепя 
отбора така, както го е 
правил и досега. Запалва 
се по отбора през 1994 го-
дина, когато баща му го 
завежда за пръв път на 
мач. Това се случва на 
домакинството срещу 
„Ботев“ (Пловдив), а ста-
дион „Нефтохимик“ се пу-
ка по шевовете, което е 
било нормална гледка. За 
едно дете като него тази 
атмосфера и емоция ос-
тавят печат в съзнанието 

за цял живот. От този ден 
насам вече 27 години 
„Нафтата“ е част от живо-
та му. 

„С „Нефтохимик“ стра-
дам, с него се радвам, из-
живявам емоция, страст, 
победи и загуби. Това е 
начин на живот, до който 
трябва да се докоснеш, за 
да разбереш. През всич-
ките тези години изградих 
десетки приятелства, кои-
то остават за цял живот. 
Благодарен съм на съдба-
та, че ме направи футбо-
лен фен“.

Отделил голяма част от 
живота си, за да бъде до 
клуба, той има посетени 
над 500 срещи на любимия 
си отбор. Съвсем естест-
вено незабравимите миго-
ве по стадионите не са 
един или два. Най-сладки-
ят такъв за него си остава 
дербито с „Черноморец“ 
на 2 август 2013 година, ко-
гато „шейховете“ печелят 
драматично с 3:2.

„Тук не става дума само 
за успеха чисто футболно, 
а за една победа на спра-
ведливостта. Всички свър-
зани с футбола в Бургас са 
запознати, че 7-8 години 
преди това дерби, Общи-
ната заедно с Митко Съ-
бев сътвориха  най-голя-
мата глупост в историята 
на бургаския футбол, ре-
шавайки да закрият и за-
личат „Нефтохимик“ за 
сметка на новия клуб „Чер-
номорец“. Взеха ни шко-
лата, стадиона... Този мач 
е паметен за всеки „зе-
лен“ фен. Други подобни 
паметни мачове за мен са 
победите над „Левски“ с 
5:1, 4:1, над ЦСКА с 1:4 на-
сред София и десетки дру-
ги. Разбира се, не всеки 
спомен е свързан с поло-
жителни емоции. Има ма-
чове и загуби, които оста-
ват горчив привкус зави-
наги. Такива бяха пораже-
нията на баражите със 
„Спортист“ (Своге) след 
дузпи, загубата от „Види-
ма-Раковски“ в продълже-
нията и от „Витоша“ (Би-
стрица), след която клубът 
изпадна в Б група“, добавя 
футболният фен.

Предвид факта, че е бил 
още дете, той не е имал 
възможността да пътува 
из Европа, за да гледа дву-
боите на „Нефтохимик“ в 
Купата за УЕФА. Но е пра-
вил това, за да подкрепи 
националите ни в Загреб, 
Будапеща и Констанца. За 
всеки един от тези мачове 

от Бургас е тръгвал по 
един автобус с фенове, 
предимно такива на „Наф-
тата“.

Като всеки фен на „шей-
ховете“ и него го боли за 
моментното състояние на 
отбора и бургаския фут-
бол. Според Николай фут-
болът в града е стигнал до 
това положение след ре-
дица грешни решения, ос-
новно от страна на Общи-
ната през годините. Кол-
кото до ситуацията сега с 
„Нефтохимик“, той е на 
мнение, че за да бъде до-
каран до угрозата клубът 
да изпадне при аматьори-
те или да спре съществу-
ването си за пореден път, 
виновни са община, ди-
ректори, акционери и уп-
равителен съвет. През ми-
налата година Община 
Бургас като мажоритарен 
собственик се отказа от 
своя дял в клуба, а от 17 
февруари начело на тима 
застана ново ръковод-
ство. Големият проблем, 
който остава все още не-
разрешен, е липсата на 
собствен стадион и бази 
за „Нефтохимик“. 

„Общината абдикира от 
клуба, оставяйки го със за-
дължения и на последно 
място в класирането. Но-
вите собственици трябва 
да са магьосници, за да 
успеят да сътворят чудеса 
за оставащите месеци до 
края на първенството. Ние 
като фенове в момента мо-
жем да дадем картбланш и 
да чакаме чудесата. Има 
светлина в тунела, но в 
Бургас трябват кардинал-
ни промени изобщо в на-
гласата към спорта и фут-
бола. Общината е длъжник 
на гражданите на Бургас, 
липсата на бази и стади-
они, както и взаимодейст-
вие със спонсори, е огро-
мна черна точка и призо-
вавам за работа в тази по-
сока“.

Макар и светлина в ту-
нела да се вижда, Николай 
Стоянов вярва, че все ня-
кога ще дойдат и по-добри 
времена за „шейховете“ и 
като всеки фен мечтае за 
титли и купи.

„В тези трудни за отбора 
години обаче си мечтая ка-
то че ли за нещо доста по-
простичко и малко. Меч-
тая си за дом на „Нефтохи-
мик“, мечтая си за стабил-
ност. Мечтая си да имам 
къде да заведа сина си на 
футболен мач“, добавя 
още той. 
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ХобИ
Футболен фен от Бургас  
притежава стотици билети от мачове
4 николай Стоянов е сред  
най-изявените привърженици 
на „нефтохимик“

4 Започва да събира ценните 
хартийки през 1997 година

Николай Стоянов

За Николай това е най-ценният билет в колек- 
цията му

Бургазлията (в средата), заед-
но с други фенове на „Нафтата“ в 
Загреб през 2004 година

Бройката на събраните до момента билети е близо 150



Георги РУСИНОВ

Интересни имена попадат в 
листата на „Изправи се! Му-
три вън“ в Бургас. Те ре-
гистрираха листата си за 
участие в парламентарните 
избори. Впечатление прави, 
че в нея попадат само хора от 
Бургаска област.

Лидер е бургаският общин-
ски съветник Живко Табаков 
от ДБГ. Второто място е за 
адвокат Драгомир Ошавков, 
който е представител на коа-
лиционния партньор „Движе-
ние 21“.

Изненадващо в политиката 
решава да влезе и брадърът 
Здравко Василев от Примор-
ско. Той заема третото място. 
Четвъртото е за Цветелин Ге-
оргиев от Созопол. Петото е 
отредено за Габриела Гоцко-
ва.

„Изправи се! Мутри вън“ 
регистрира в Бургас листа от 

28 души.
Ето и останалите:
6.  Николай Тодоров Тодо-

ров – финансов мениджър
7.  Красимир Павлинов 

Петров - търговец
8.  Стоян Демирев Грозев - 

икономист
9.  Теодор Руслан Шейков - 

адвокат
10.  Юлияна Недялкова 

Мръчкова - биотехнолог
11.  Александър Георгиев 

Йорданов - IT специалист
12.  Георги Янакиев Янчев - 

бизнесмен
13.  Костадин Евгениев Ан-

донов - търговец
14.  Яна Неделчева Николо-

ва – търговец
15.  Живко Събев Куцаров - 

икономист
16.  Ярослав Николаев Ко-

юмджиев - журналист

17.  Ивайло Георгиев Илиев 
- консултант

18.  Людмил Пламенов Или-
ев - ветеринар

19.  Мария Николова Же-
лязкова - финансист

20.  Павел Димитров Джо-
ванов - художник

21.  Илия Йовков Петков - 
търговец

22.  Пламен Делев Делев - 
инженер-лесовъд

23.  Мария Борисова Лазе-
ва – медицинска сестра

24.  Ангелина Кирова Мер-
джанова - педагог

25.  Боряна Георгиева Тодо-
рова - хотелиер

26.  Димка Георгиева Ива-
нова - инженер

27.  Гергана Неделчева Ге-
оргиева - счетоводител

28.  Асен Любомиров Бон-
джев – предприемач

СтРа НИ ца 18 5-8 МаРт 2021
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Интересни имена  
в листата на „Изправи се! Мутри вън“

Бургас ще има свой пред-
ставител в парламента. Това 
заяви водачът на листата на 
коалиция „Изправи се! Му-
три вън“ в морския град 
Живко Табаков.  Те ре-
гистрираха листа от 28 души 
за участие в парламентар-
ните избори на 4 април.

„В листата ни няма пара-
шутисти, всички хора са от 
Бургаска област – лица, до-
казали се във времето, със 
силна гражданска позиция, 
олицетворяващи протеста, 
експерти. Това са хора, кои-
то може би много голяма 
част от обществото позна-
ват. Няколко важни неща са 
ни в целите не само по вре-
ме на кампанията, но и за 
бъдещото управление на 
България. Бургас ще има 
свой представител от коали-
цията „Изправи се! Мутри 
вън“. Това със сигурност ще 
е човек, който познава про-
блемите в региона и би ра-
ботил със законодателни 
инициативи за подобряване-
то на жизнения стандарт на 
хората. Акцентите ни са ня-
колко. Първото и най-важно-
то е да направим ревизия на 
досегашното управление. 
Второто, което смятаме, че е 
важно, е доходът на хората. 
Реформа в здравната и съ-
дебната власт също трябва 
да има, както и съживяване 
на малкия и средния биз-
нес“, каза Табаков.

Вторият – адвокат Драго-
мир Ошавков, е представи-
тел на „Движение 21“ в Бур-
гас.

„Мога да кажа, че само се 
радвам, че най-после сме 
успели да направим такава 
голяма коалиция. Вярно е – 
различни партии сме, но 
целта е обща – справяне с 
ГЕРБ, а това може да стане 
само с обща коалиция. Дру-

гото, което мога да ви кажа, 
със сигурност е, че в бъде-
щия парламент, ако има пар-
тия или коалиция, която ня-
ма да влезе в преговори с 
ГЕРБ, това е „Изправи се! 
Мутри вън“. Различни сме и 
в това е нашата сила“, посо-
чи той.

Както вече писахме, в по-
литиката влиза и брадърът 
Здравко Василев от При-
морско.

„Приех поканата на г-н Та-
баков да се включа в тази 
формация, защото съм полу-
чавал винаги подкрепа от 
него за моите граждански 
каузи. Една от основните 
причини за мен да съм тук е 
дългогодишното отсъствие 
на представител на две мор-
ски общини – Приморско и 
Царево, както и на Малко 
Търново, което доведе до 
превръщането на целия ре-
гион в демографска пусти-
ня“, коментира Василев.

Общинският председател 
на „Изправи се.БГ“ Габри-
ела Гоцкова е убедена, че 
това ще е устойчив проект.

„Надяваме се Бургаска 
област да бъде добре пред-
ставена в парламента. „Из-
прави се.БГ“ ще бъде устой-
чив проект, макар и не поли-
тически, защото има много 
голяма гражданска енергия 
около него. Имаме много съ-
мишленици в Бургас“, обяс-
ни тя.

Последното място в лис-
тата е за активния от проте-
стите в Бургас през лятото 
Асен Бонджев.

„Към края на протестите 
бях посъветван, че ако ис-
кам да видя реална промя-
на, би трябвало да направя 
следващата стъпка и от ули-
цата да се прехвърля на по-
литическата арена. Това и 
правя“, коментира той.

Бургас ще има 
свой представител 

в парламента

Наплив за депутати от Средец
Михаил КОЛЕВ

Интересна тенденция се 
наблюдава в община Средец 
преди парламентарните из-
бори.  Четирима души участ-
ват в листите на партии за ра-
йон Бургас, които ще вземат 
участие във вота на 4 април. 
За сравнение, когато изби-
рахме сегашния парламент 
през март 2017, от община 
Средец само един човек бе-
ше кандидат за депутат. Това 
бе Величка Тодорова от ре-
диците на „Атака“. Сега наци-
оналистическата партия от-
ново има свой човек от стран-
джанския град в листата си. В 
нея под номер 6 е Алекси 
Алексиев, който е лидерът на 
формацията в Средец, а по 
професия е инструктор. 

В друга патриотична пар-
тия, тази на НФСБ, също фи-
гурира човек от Средецко и 
това е Валери Ангелов. Мла-
дежът, който е първи мандат 
общински съветник и работи 
в Медицински център в Бур-
гас, е син на известната би-
вша кметица на село Дебелт 
Иванка Ангелова. Местни се 
шегуват, че той буквално е 
закърмен с политика и в тях-
ното семейство тя се преда-
вала по наследство. Ангелов 
е поставен под номер 13.

Забелязва се в национален 
мащаб, че пандемичната об-
становка, която ни мъчи вече 
една година, изкара в канди-
датдепутатските листи и мно-
го личности от здравеопазва-
нето. Директорът на „Спешна 
помощ“ в Средец и общински 

съветник д-р Светла Джермо-
ва, подобно на Валери Анге-
лов, също е позиционирана 
на 13-а позиция, но в листата 
на ВМРО/СЕК. 

В борбата за депутатско 
място се включва и каращият 
първи мандат като кмет на 
село Дебелт Ангел Ников. Ко-
лоездачът и веган бе част от 
„Възраждане“, но след скан-
далите там Ников последва 
Владимир Павлов и остана-
лите отцепници. Затова сега 
се той явява от „Ние, гражда-
ните“, като му е отредено 
престижното четвърто място. 

Тясно свързани с община 
Средец са и други две раз-
познаваеми имена, които ще  
са част от изборите на 4 ап-
рил. Те обаче са от Бургас. 
Това са зам.-министърът на 

енергетиката Жечо Станков, 
кандидат, чиито корени са от 
село Момина църква, и Геор-
ги Манев, който развива биз-
нес в сферата на хотелиер-
ството и ресторантьорството 
в Средецко. Станков е пети в 
листата на ГЕРБ, докато Ма-
нев заема второ в новосфор-
мираната коалиция ВМРО/
СЕК.

Местни хора от политиче-
ските среди коментират, че 
досега никога не е имало тол-
кова желаещи фигури от об-
щина Средец, които да участ-
ват на каквито и да е било из-
бори. Как ще се представят 
въпросните четирима и ще 
има ли депутати от Средец, 
ще стане ясно на 4 април, ко-
гато ще излезем да дадем 
своя вот. 

О Б Я В А
На основание чл.18/2/  от  Наредба  за условията и реда за упражняване правата на собственост в търговски дружества, участието в 

граждански дружества и сключването на договори за съвместна дейност от Община Бургас   и  Решение  №  81 / 04.03.2021г на Управи-
теля, обявява търг с явно наддаване за отдаване под наем на помещения собственост на “БУРГАСБУС” ЕООД  гр.Бургас при следните ус-
ловия:  

Обект
№

адрес Вид  на   имота Площ  
кв.м.   

Начална   
цена в лв   
без ДДС    

Размер на  
депозита в 

лева       

Стъпка за   
наддаване 

в лева

Цена на  тръжни 
документи без 

ДДС   

1.1 ул.”Индустриална” 4    услуги  /сервиз/ 488  588       1764 59 110

1.6 ул.”Индустриална” 4    произв. предн.      52 260 780 26 110

1.7 ул.”Индустриална” 4    произв. предн.      120 360 1080 36 110

1.13 ул.”Индустриална” 4    Склад 
с прил.открита площ

36 
 30

270 810 27 110

1.16 ул.”Индустриална” 4    склад 36 130 390 13 110

1.20 ул.”Индустриална” 4    произв. предн.      29 17 51 2 110

1.22 ул.”Индустриална” 4    произв. предн.      470 470 1410 47 110

2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за продажба на билети 4+4 275 825 28 110

2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за продажба на билети 4+4 275 825 28 110

2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за продажба на билети 4+4 275 825 28 110

2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 460 1380 46 110

2.17 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 40 400 1200 40 110

2.22 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 23 276 828 27 110

5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110

7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

Търгът ще се проведе на 19.03.2021г. от 10.00ч. в администра-
тивната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД гр.Бургас  ул “Индустриална” 
№ 1.     

Тръжна   документация може да се закупи всеки работен ден от 
датата на публикуването на  обявата  от 09.00 до 11.30ч  и от 12.30 
до 15.00ч  в  касата на дружеството.

Депoзитът за участие се заплаща  до 18.03.2021г.
Оглед на обектите  се извършва всеки   работен ден от 10.00ч до 

16.00ч. от датата на публикуване на обявата, след представяне на  
документ за закупена документация за участие в търга.

Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години.   
Телефон за допълнителна информация  088 678 8394.



Михаил КОЛЕВ

Диян Дончев остава на-
чело на „Нефтохимик 1962“ 
(Бургас). Ръководството на 
„шейховете“ гласува дове-
рие на наставника, въпре-
ки слабите резултати на от-
бора до момента. Преди по-
следната среща на бургаз-
лии, която бе срещу „Локо-
мотив“ (София), Дончев по-
даде оставка, но се върна 
в лагера на тима, за да из-
веде „Нафтата“ срещу „же-
лезничарите“. Впослед-
ствие, след проведени раз-
говори, треньорът е бил 
разубеден да не напуска. 

Появилите се информа-
ции в други медии, че мяс-
тото на Дончев ще бъде за-
ето от Емил Велев или Ве-
лислав Вуцов, не отговарят 
на истината, увериха от ръ-
ководството на бургазлии. 
С двамата изобщо не са 
провеждани каквито и да 
било разговори в тази на-
сока, научи вестник „Чер-
номорски фар“.

Диян Дончев застана на-
чело на „Нефтохимик“ през 

ноември 2020 година с иде-
ята да спаси клуба от изпа-
дане при аматьорите. От 
началото на пролетния дял 
във Втора лига „шейхове-
те“ стартираха с три загу-
би, две от които с по 0:6 и 
нямат отбелязан гол.

Собственичката на клуба 
Анелия Златкова заяви, че 
не е изненадана от лошото 
начало на полусезона и то 
било нормално предвид то-
ва, че отборът е нов и е със-
тавен основно от млади иг-
рачи. Нещо повече – целта 
е „Нефтохимик“ да остане 
във Втора лига, колкото и 
амбициозно да звучи, на 
фона на тежкото положе-
ние, в което се намира. 

Това може и да стане 
факт, независимо на кое 
място в класирането ще за-
вършат бургазлии. От БФС 
сериозно обмислят идеята 
догодина Втора лига да бъ-
де разделена на две групи, 
а този сезон да няма изпа-
дащи отбори от нея. Към 
момента обаче това е само 
предложение, което витае 
в пространството. 

В таблицата на втория ни 
футболен ешелон „Нефто-
химик“ е на последна пози-
ция и е със 7 точки. След-
ващата среща на „Нафта-
та“ е утре от 15:30 часа. То-
гава тимът посреща на „Ла-
зур“ „Миньор“ (Перник). 

„Към „шейховете“ се оч-
аква да се присъединят и 
още нови играчи, включи-
телно и такива, които са от 
отбори от Първа лига“, ка-
за още Златкова.

Същевременно в детско-
юношеската школа на бур-
газлии бяха извършени се-
риозни промени, които се 
очаква да дадат положи-
телни резултати в най-ско-
ро време. 

Директор на ДЮШ на 
клуба става легендата на 
„шейховете“ Тодор Кисели-
чков, който има сериозен 
опит в юношеския футбол, 
а доскоро бе и старши тре-
ньор на „Септември“ (Си-

митли). Той ще води и U19 
на „Нефтохимик“, а негово-
то пристигане в тима озна-
чава, че нещата в школата 
са силно положителни и ро-
дителите могат да бъдат на-
пълно спокойни за грижи-
те, които се полагат за тех-
ните деца. 

В школата се завръщат 
също Ганчо Евтимов и То-
дор Койчев. Те ще водят по 
два набора деца. Другата 
положителна новина е, че 

има договорка и с друга 
местна легенда в лицето на 
Станимир Димитров, който 
също се присъединява към 
школата на клуба. 

Осигурени са средства 
за медицинските прегледи 
на децата и юношите на от-
бора, като ръководството е 
обезпечило школата за се-
риозен период от време на-
пред. Освен това всички 
заплати към треньори ще 
бъдат изплатени.
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Михаил КОЛЕВ

Плувен клуб „Бриз“ е но-
вият стопанин на басейна 
в Младежкия културен 
център в Бургас. Догово-
рът с Общината е за срок 
от 1 година. Спортното съ-
оръжение вече работи на 
пълни обороти, след като 
в последните две седмици 
новите домакини извър-
шиха няколко спешни ре-
монта.

„На басейна се спазва 
стриктна хигиена, всички 
изисквания за редовна де-
зинфекция, както и пред-
писаните мерки срещу ко-
ронавирус“, заяви Соня 
Стойчева, треньорка в 
клуба. 

„Не сме спрели да рабо-
тим за подобряване на ус-
ловията в басейна. Още 
когато встъпихме тук, се 
наложи да направим ре-
монт на три тръби, всяка 
от които струва по 1400 ле-
ва. В самото начало стар-
тирахме с финансови за-
губи, но това няма да ни 
спре да тренираме и да се 
развиваме“, каза още 
Стойчева.

Тя допълни, че всеки 
един гражданин или клуб 
също може да ползва съ-
оръжението и е добре до-
шъл. Откакто „Бриз“ сто-
панисва басейна, цените 
не са променени - на це-
на 5 лева редовна и 3 ле-

ва за ученици, студенти и 
пенсионери, могат да плу-
ват до 2 часа. Пуснати са 
и абонаментни карти за 10 
посещения и за един ме-
сец.

Най-интересната придо-
бивка, която плувният 
клуб е закупил, е робот за 
почистване дъното на ба-
сейна. Температурата на 
водата се поддържа на 27 
градуса. Басейнът работи 
всеки ден от 7 до 22 часа, 

включително и през уи-
кенда. 

В момента бургаският 
отбор се готви за отбор-
ния шампионат при мъже-
те и жените. Той е много 
важен в спортния кален-
дар на българското плува-
не и ще се проведе от 2 до 
4 април. 

„След него „Бриз“ ще 
участва на всички родни 
турнири до месец юни“, до-
бави още Соня Стойчева.

„Нефтохимик 2010“ се изправя 
срещу „Хебър“ (Пазарджик) в полу-
финал за Купата на България по во-
лейбол. Това отреди тегленият жре-
бий за финалната фаза от надпрева-
рата. Домакин на финалите за Купа-
та тази година ще бъде Пазарджик. 
Двубоите ще се проведат на 18 (по-
луфинали) и 19 март (финал). 

„Жребий като жребий. Който иска 
да спечели трофея, трябва да побе-
ди в два мача - полуфинал и финал. 
Нашите цели сме ги обявили още в 
самото начало, целта ни е само ед-
на – да триумфираме с Купата“, ко-
ментира жребия Огнян Томов, из-
пълнителен директор на „Нефтохи-
мик 2010“.

„Нефтохимик 2010“  
среща „Хебър“ по пътя към финала 
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„Нафтата“ няма да сменя треньора

ПЛУВанЕ

Соня Стойчева: Всеки е добре 
дошъл на басейна при нас

ВОЛЕЙБОЛ

Дончев подаде оставка, но бе разубеден да оста-
не начело на „шейховете“

Легендата на клуба Тодор Киселичков бе назна-
чен за директор на ДЮШ

Ръководството гласува 
доверие на Диян Дончев 
въпреки слабите резултати

Михаил КОЛЕВ

Тежко изпитание пред-
стои пред „Черноморец 
1919“ (Бургас). Утре от 15 
часа „акулите“ приемат на 
своя стадион „Загорец“ 
(Нова Загора). Двубоят от 
20-ия кръг е пряк сблъсък 
за първото място в Трета 
югоизточна лига. Във вре-
менното класиране бурга-

ският тим е на първа по-
зиция с 50 точки, докато 
новозагорци са трети с ак-
тив от 44 т., но и мач по-
малко.

За тима на „Черномо-
рец“ в игра се завръщат 
двамата основни играчи 
Антон Спасов и Мариян 
Тонев, които пропуснаха 
гостуването на „Дими-
тровград“ заради натрупа-

ни жълти картони.
В лагера на „акулите“ 

настроението преди дер-
бито утре е добро. Очак-
ванията са за труден мач, 
но ръководството на отбо-
ра вярва, че бургазлии ще 
се поздравят с крайния ус-
пех и по този начин ще бъ-
дат все по-близо до жаду-
ваното класиране във Вто-
ра лига.

Тежък мач предстои 
за „Черноморец“

„Акулите“ приемат утре „Загорец“ в спор за първото място

Фирма „алексОК“ ЕООД - 
град Велико търново 

набира шофьори 
с категория „Е“,

за курсове от България до 
Европа и обратно. 

Високо възнаграждение.
тел.0893068537
www.alexok.com

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 
смарт устройства

www.faragency.bg
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Баба Мария от Богданово  
трогна с мил жест редакцията 

на „Черноморски фар“

Колет  
от село

михаил КОЛЕВ

Една от най-редовните 
читателки на вестник „Чер-
номорски фар“ Мария Ши-
вачева трогна с мил жест 
екипа на „Черноморски 
фар“. Жената от средец-
кото село Богданово из-
прати голям колет до ре-
дакцията на печатното из-
дание в знак на благодар-
ност. В него имаше пер-
фектно приготвени бани-
ца и сладкиш, 11-годишна 
сливова ракия, газирана 
напитка, орехи и кутия с 
бонбони. Всички подаръци 
изненадаха много приятно 
екипа на вестника, а при-
готовленията бяха дегусти-
рани и оценени подобава-
що от колектива на „Чер-
номорски фар“. 

Баба Мария е позната 
сред местните в Богдано-
во като изключително до-
бра жена. Тя е автор на 
книга, посветена на китно-
то странджанско сел-
це. На нея е въз-
ложена и за-
дачата да 
стопа-
нис-

ва къщата на известна-
та народна певица Янка 
Рупкина, с която са голе-
ми приятелки и са израс-
нали заедно.

Освен това Мария Ши-
вачева е баба на талант-
ливия български тени-
сист Динко Динев, наско-
ро спечелил купа в Анта-
лия на турнир по двойки. 
На Динев се възлагат го-
леми надежди в родния те-
нис, като той има множе-
ство медали до момента. 
С успехите на внука 
си жената е из-
ключител-
но гор-
да и 

винаги с вълнение следи 
изявите му във всяка точ-
ка на света. Пожелаваме 
му още подвизи на корта и 

занапред, а на баба Мария 
изказваме своите големи 
благодарности за страхот-
ната изненада. 

Бургаската група на 
„Откраднат живот“ 

със специален 
поздрав за Трети март 

сваляйте мартениците – щъркелите са тук
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